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20% скок на потребителската кошница
До края на март 2022 г. инфлацията може да се повиши до

около 6%, прогнозира Румен Гълъбинов. Експертът очаква по-ви-
соки потребителски цени и нисък растеж на икономиката.
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София харчи за метли
вместо за машини

София продължава да
харчи повече пари за
ръчно метене, отколкото за
машинно почистване, по-
казва изпълнението на
план-сметката за чистота за
изминаващата година. До
края на септември община-

та е дала над пет пъти по-
вече за използването на
метли пред механизирана
техника. За ръчно метене
са изхарчени близо 14 млн.
лева, а за механизирано -
едва 2,7 млн. лева, като
повечето от тях са за ули-

Служителите на чистотата са измели
на ръка 845 000 декара през тази година

ци и съвсем малко за тро-
тоари. Това означава, че с
метла са почистени 845 000
дка, а с машини - 305 000
дка или една трета по-
малко.

Въпреки че не се пла-
нират промени в изчисле-

нието на такса смет, до
края на годината се очаква
по това перо да дойдат 4
млн. лева повече от пред-
ходната, а за 2022 г. смет-
ките са за ръст от още 7
млн. лв.

лизо 50 000 закъсали семейства
ще получат от служебното прави-
телство еднократна помощ за отоп-
ление от 300 лв. заради увеличените
цени на горивата и обстановката с
КОВИД. Проектът на постановле-
нието бързо видя бял свят и получи
благословията на бизнеса и синди-
катите. Намериха се и 15 млн. лв. за
реализирането му. Така ще се на-
прави опит за обиране на луфтовете
в т.нар. целево енергийно подпома-
гане за отоплителния сезон. Без-
спорно, похвална стъпка, която
може да се определи като по-добре
от хич. Ала идва голямото но...

Мярката е поредната кръпка на
скъсания кожух на бедния българин,
някак извадена пред скоби от кон-
текста. И то в момент, в който каби-
нетът е залят от искания и предло-
жения, например от синдикатите, за
цял пакет от компенсаторни мерки
за населението заради скока на це-
ните на основни храни и на енерго-
носителите. И в навечерието на
бюджет 2022, който трябва да се
прави скорострелно, с неясноти
около очаквано ново поскъпване на
енергоносителите от 1 януари. Оп-
равданията, че инфлацията е внесе-
на отвън, малко се губят пред мест-
ните фактори за ускорението й. Ек-
сперти припомнят с право, че либе-
рализацията на цените на тока за
бизнеса изобщо не е нова тема, за да
се правим на изненадани сега и да се
предприемат мерки от правителст-
вото “след после”.
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Забравеният

Михаил

Антонов

Елка Неделчева:
Парламентът да е
светая светих

на държавността

Крум Дончев:
БСП е силен отбор
с ясни решения

за проблемите

Лошото време не отказа кандидатите за народни представители от “БСП за България”
да разясняват управленските приоритети на левицата в столичния квартал “Красно село”.
Членове на младежкото обединение в БСП пък помагаха при раздаването на листовки
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Евросоциалисти

с подкрепа

за левицата
Стр. 3

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

В Чехия
отказват

да въведат
еврото
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София харчи за метене с
метли на улици и тротоари
пет пъти повече, отколкото за
почистване с машини. Това
показват отчетите за израз-
ходваните пари за чистотата
на града през тази и миналата
година. Преди ден от админи-
страцията обявиха новата
план-сметка за чистотата на
града, която отново е рекорд-

София харчи пет пъти повече
за метли, отколкото за машини
Служителите на чистотата са измели на ръка 845 000 декара през тази година

С апел за търсене на
доброволци в КОВИД-
отделения, неясноти око-
ло завръщането на учени-
ците в училище и съмне-
ние дали ще стигнат по-
движните урни за гласу-
ване на карантинирани
премина вчерашният по-
реден ден на усложнена
пандемична обстановка.

Двама души са задържани в
село Руен при поредната спе-
цакция в Бургаска област срещу
купуването на гласове. Полиция
и жандармерия извършиха
претърсвания по сигнали в къщи
на заподозрян в ромската маха-
ла. На входа на селото имаше
временен контролно-пропуска-
телен пункт за проверка на вли-
защите коли. По информация на
полицията при акцията са от-
крити списъци с имена на гла-
соподаватели. Хората от маха-
лата отричат да са им предлага-
ли пари или храна, за да гласу-
ват за определена личност или
партия. От миналата седмица в
региона текат специализирани
операции за предотвратяване на
търговията с гласове - в бурга-
ските квартали “Победа” и “Руд-
ник” и селата Оризаре, Камено
и Средец. Образувани са 10
досъдебни производства, съоб-
щиха от полицията. Проверяват
се хранителни магазини, залож-

БСП е единствената партия, която
предлага реални мерки за справяне с де-
мографската криза и с грижа за младите
семейства, увери в Лясковец третата в
кандидат-депутатската листа на “БСП за
България” във Велико Търново Емилия
Жилиева. Тя припомни, че БСП предлага
за работещите родители необлагаем ми-
нимум от 550 лв. месечно за всяко дете,
ненавършило 18 г. Това ще се отрази с
290 млн. лева на държавния бюджет, но

Деси ВЕЛЕВА

БСП предлага реална грижа за младите семейства

Поредна акция срещу
купуване на гласове

Връщат учениците в клас, спират плановия прием в болниците

ще повиши доходите на 755 946 семей-
ства. Освен семейното подоходно обла-
гане БСП настоява и за нулев данък
върху доходите от труд до навършване
на 26 години. Левицата предлага и 6500
лв. еднократна помощ за второ и трето
дете, при условие че единият родител е
работил 24 месеца преди това. Към спеш-
ните мерки срещу бедността и демограф-
ската криза БСП добавя и безплатни ле-
карства за деца до 14 години.

Водачът на листата на “БСП за Бълга-
рия” във Велико Търново Явор Божан-
ков участва в среща на членове на обла-
стната структура на Младежкото обеди-
нение и социалисти-ветерани. В остава-
щите дни до изборите да докажем, че 3+3
наистина е 6, както сочат номерата на
БСП и президента Румен Радев в бюле-
тината, призова Божанков.

В НС ще настояваме средствата за
култура да достигнат 1% от БВП, за нова

методика за финансиране на държавните
културни институти, за достойно запла-
щане на работещите в сферата на култу-
рата и изкуството, заяви водачът на лис-
тата на левицата в Ловеч Вяра Емилова.
Тя и кандидатите за депутати Младен
Богданов и Васил Гадевски посетиха
Музея за народни и художествени зана-
яти и приложни изкуства в Троян и раз-
говаряха с директора му Елеонора Ав-
джиева.

СНИМКА БГНЕС

Покрив на кооперация пламна в Благоевград, за щастие при инцидента няма
пострадали. Два екипа огнеборци загасиха пожара, тръгнал от неизправен комин

ни къщи и малки търговски
обекти, в които се дават стоки
на вересия.

Полицейска акция срещу ку-
пуването на гласове се проведе
преди дни и в Нова Загора - в
ромския квартал “Шести” и в
две села в общината. Обект на
проверката също бяха заложни
къщи, фирми за бързи кредити
и хранителни магазини, за кои-
то има сигнали, че контролират
вота на задлъжнели хора и взе-
ли стоки на вересия. В хода на
операцията са открити незакон-
но оръжие и боеприпаси, кра-
дени пари и вещи. Задържан бе
криминално проявен мъж от
Нова Загора. На 27 октомври
полицейски екипи бяха и в ром-
ския квартал “Надежда” в Сли-
вен и селата Селиминово и То-
полчане. Съставени са 30 пре-
дупредителни протокола за ку-
пен вот, разкрити са и множе-
ство престъпления, предимно
кражби.

Въпреки увеличаващия се
брой на пациенти в бол-
ници, който надмина
8100, според министъра
на здравеопазването
Стойчо Кацаров няма да
се стигне до нови ограни-
чения и локдаун. В също-
то време ВМА отправи
призив за набиране на до-
броволци в борбата сре-

щу КОВИД-19. Оттам
очакват основно студен-
ти да влязат в отделения-
та, както при миналата
вълна.

В България вече е за-
сечен и т. нар. Делта плюс
вариант на коронавируса,
който се разпространява
10% по-лесно и бързо.

В късния следобед

МЗ издаде заповед, коя-
то позволява връщането
на учениците в клас с два
пъти тестване на седми-
ца. Учителите и непеда-
гогическият персонал
също ще трябва да се из-
следват, ако нямат серти-
фикат за ваксинация или
скорошно боледуване.
От МОН обявиха, че вак-

синираните учители вече
са над 40%, като в Со-
фия те са 5% повече. МЗ
спира и плановия прием
в болници от днес с дру-
га заповед.

Заради все по-високия
брой на болни от корона-
вирус в последните дни
преди вота може да се
стигне до липса на капа-

цитет за подвижни изби-
рателни секции, които да
позволят на карантинира-
ните избиратели да гласу-
ват, прогнозира говори-
телят на ЦИК Цветозар
Томов. Той призова всич-
ки изолирани да подадат
заявленията си за гласу-
ване с подвижна урна
възможно по-скоро.

на и предвижда 237 млн. лева
да отидат по това перо през
следващата година. Въпреки
опитите на ръководството на
ул. “Московска” 33 да убеди
столичани, че ще се справи
по-добре с почистването на
града и с модернизирането на
техниката, се оказа, че тя
продължава да залага на ме-
тоди като метене с метла и в
същото време  отделя все по-
вече средства за частните
фирми, които събират и
транспортират боклука на

града. Така например отчети-
те до края на септември тази
година сочат, че за ръчно
метене са изхарчени близо 14
млн. лева, а за механизирано
- едва 2,7 млн. лева. Това оз-
начава, че с метла са почисте-
ни 845 000 декара, а с маши-
ни - 305 000 дка или една
трета по-малко. Съпоставка-
та показва, че механизирано-
то метене е много по-евтино,
но въпреки това общината
продължава да не залага на
него.

Другата тенденция, която
утвърждават от столичната
администрация, е към увели-
чаване на парите за почист-
ващите фирми, към чиято дей-
ност в същото време има за-
бележки. За тази година те
получиха увеличение от 6
млн. лева, а за следващата то
е от още 1,2 млн. лева. Ръст
ще има и на средствата, кои-
то ще се предоставят на Сто-
личния инспекторат, оглавен
от бившия главен секретар на
МВР Ивайло Иванов.

Само по две пера община-
та не предвижда увеличение
на бюджета за 2022 г. - за
събиране на едрогабаритни
отпадъци от домакинствата и
за зимно почистване. Въпре-
ки че не се планират промени
в изчислението на такса смет,
до края на годината се очаква
по това перо да дойдат 4 млн.
лева повече от предходната,
а за 2022 г. сметките са за
още 7 млн. лева повишение.

Коментар на стр. 8



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК
4 НОЕМВРИ 3
2021

Видео обръщение в подкрепа на
БСП за предстоящия парламентарен
вот отправиха редица знакови пред-
ставители на левицата в Европейския
парламент. Кадрите започват със зам.-
председателката на ЕП Клара Добрев,
която има български корени. Тя на-
помня, че на 14 ноември българите
могат да дадат своя глас за промяната
към по модерна, по-социална и по-
справедлива България. “Призовавам да
гласувате за хора, които ще предоста-
вят разумните решения за бъдещото
развитие на вашата страна. Ние от Гру-
пата на социалистите и демократите
(S&D) в ЕП сме убедени, че “БСП за
България” ще допринесе за повече со-
циални политики, повече справедли-
вост и повече сигурност за български-
те граждани. Затова гласувайте с но-
мер 33", казва Добрев.

Вицепрезидентът на Групaта на
S&D в Европарламента Педро Маркеш
също пожелава успех на БСП и отбе-
лязва, че това е партия, която е в чел-
ните редици в борбата за социална
справедливост и човешки права както в
Европа, така и в България. “Това е
моментът, в който вълната от социали-
стически и прогресивни правителства,

заемащи управленските позиции, да
достигне и България. Сега е моментът,
излезте и гласувайте!”, призовава той.
За подкрепа на БСП като част от “чер-
вената” вълна в Европа настоява и
Джозиан Кутаяр от Комисията по про-
мишленост, изследвания и енергетика в
ЕП. Тя пожела успех на българските
социалисти в предизборната надпрева-
та. Колегата й от същата комисия Нилс
Фулсанг отбелязва, че работи в тясно
сътрудничество с представителите на
БСП в ЕП, и им дава искрената си под-
крепа. За да има силна Европа, трябва
да има силна Българска социалистиче-
ска партия, отбелязва датчанинът.

“Уважаеми български избиратели,
искам да ви призова да гласувате за
БСП на предстоящите избори. Дове-
рявам се на колегите си от тази пар-
тия, вие също трябва да го направите.
Новото немско правителство има нуж-
да от силни партньори в България”,

казва Йенс Гайер, председател на де-
легацията на немските социалисти в
ЕП. Пол Танг, председател на Подко-
мисията по данъчните въпроси, напом-
ня, че гласът за БСП е глас за модерна
и социална България.

Сандор Ронай от Комисията по
околна среда, обществено здраве и бе-
зопасност на храните в ЕП е катего-
ричен, че България заслужава по-доб-
ро и светло бъдеще. От името на ун-
гарските социалдемократи той поже-
лава успех с 33.

Констанце Крел, координатор на
S&D в Комисията по регионално раз-
витие, отбелязва, че почти 20 г. рабо-
ти по политиката на сближаване в ЕП.
“Виждала съм как средствата от ЕС
могат да се използват за развитието на
много държави. Виждала съм и как с
тях се злоупотребява до степен, в ко-
ято те не носят почти никаква полза за
обществото. На 14 ноември имате из-

бор да подкрепите продължаващата
вълна от подкрепа за социалистичес-
ките партии в цяла Европа. Като гер-
манка мога да ви уверя, че социалис-
тите могат да печелят избори. Вярвам,
че “БСП за България” има правилните
хора и представя най-разумните реше-
ния за вашата страна. Гласувайте с
номер 33", заявява тя. Координаторът
на S&D в Комисията по петиции Алекс
Аджус Салиба посочва, че Европа се
променя, ние - също. “Имаме нужда от
политици, които поставят хората на
първо място. Затова съм тук, за да
подкрепя нашите другари от БСП в
навечерието на парламентарните ви из-
бори. Сигурен съм, че ако гласувате с
N33 ще имате представителство, кое-
то ще допринесе за повече социални
идеи, които могат да донесат повече
справедливост в България и социална
сигурност на българските граждани”,
категоричен е малтиецът.

Евросоциалисти
с подкрепа за БСП
Кандидатите на левицата ще допринесат за повече социални
политики, справедливост и сигурност за българските граждани,
смята зам.-председателят на ЕП Клара Добрев

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Да спасим българските фирми и работници

Бъдещето на железопътния
транспорт, необходимостта от
модернизация както на подвижния
релсов състав - вагони и локомо-
тиви, така и на железопътни линии
и гари, както и сигурността на
пътниците бяха част от темите на
дискусия, провела се в Пазарджик.
Дебатът е част от кампанията “Ко-
гато младите говорят EUphoria”
под егидата на евродепутата от
“БСП за България” Цветелина
Пенкова. В дискусията с членове
на Младежкото обединение на
БСП в Пазарджик се включиха во-
дачът на листата на БСП в област-
та Драгомир Стойнев и втората в
нея Петя Цанкова.

Пенкова посочи, че страната
очаква близо 2 млрд. лв. за модер-
низация на жп транспорта от ев-
рофондове до 2030 г. Европейски-
те страни са далеч по-напред в
обновяването на жп транспорта
си, защото е евтин начин за превоз

Неизпълнените обещания на ГЕРБ за оправяне
на пътя до Ямна и отварянето на Златишкия
проход, ниските пенсии и предложенията
на БСП за стабилизиране на страната бяха
сред темите, които вълнуваха хора от
етрополските села при срещите им с водача
на левицата в София област Иван Ченчев

Левицата иска модерен жп транспорт

на товари и пътници, изключител-
но екосъобразен и енергоефекти-
вен, най-безопасен и предвидим,
посочи тя. “България закъснява
много с модернизацията на желе-
зопътния транспорт. Само държав-
на компания може да гарантира
такава дългосрочна инвестиция, за-
щото частните компании гонят
бърза възвръщаемост. В момента
Европа дава пари за железопътния
транспорт, но е важно те да бъдат
инвестирани правилно, а не открад-
нати. БСП ще е гарант за това”,
увери Стойнев. Цанкова благода-
ри на младежите от левицата за
подкрепата на теснолинейката
Септември-Добринище и задочно
поздрави Кристиян Ваклинов, кой-
то бе отличен за “Будител на годи-
ната 2021” за акцията.

Няма логика Варна, пресечна
точка на редица транспортни ко-
ридори, с пристанище и летище, да
липсва като поделение на картата

на БДЖ-администрацията, възму-
ти се вторият във варненската
листа на БСП Борислав Гуцанов.
Той увери, че социалистите ще на-
правят всичко градът да си върне
административното управление на
пътническите, товарните превози
и локомотивното депо. “Ще задви-
жим редица държавнически реше-
ния за по-адекватно заплащане в
сектора, обучение на кадри и
спешна модернизация на желе-
зопътната инфраструктура в стра-
ната. Ще настояваме и всички дей-
ности в БДЖ да бъдат собственост,
грижа и отговорност на държава-
та, още повече, че те са елемент и
на националната сигурност”, уве-
ри той. В новия парламент той ще
изиска информация кой си е поз-
волил да сключи договор с частна
фирма на стойност 137 млн. лева
за ремонт на мотрисите, след като
за тези средства могат да се заку-
пят почти толкова нови.

“Най-важно е да спасим преди всичко българското производст-
во, българските фирми и работници. Има работещи решения на
всички проблеми, ако поддържаме диалог. Държавата трябва кате-
горично да влезе в ролята си и да помага на родната икономика”.
Това заяви лидерът на БСП Корнелия Нинова на среща с предста-
вители на ръководството на Камарата на строителите. Тя  подчерта
необходимостта от стабилно мнозинство в Народното събрание и
редовно правителство, което веднага да се заеме с решаване на
проблемите в икономиката, здравеопазването и социалната сфера. В
срещата участваха Георги Свиленски, Христо Проданов, Драгомир
Стойнев, Борислав Гуцанов и Страхил Ангелов.

Бяха обсъдени последиците от кризата за бранша и за работни-
ците, необходимите спешни действия на бъдещия парламент и ре-
довното правителство, бюджета за 2022 г., както и спешните зако-
нодателни промени за стратегическото развитие на сектора. БСП и
строителите изразиха готовността си за взаимна подкрепа за изме-
нения в ЗУТ и ЗОП, експертна помощ, бързо приемане на бюджета
за следващата година, в който да залегнат индексация с ръста на
инфлацията и запазване на работните места.

Социалистите изразиха съжаление, че от Плана за възстановява-
не и устойчивост е отпаднало строителството на напоителни систе-
ми, и изразиха увереност, че ще се намерят други възможности,
защото без тях не може да има българско земеделие, а имаме пло-
дородна земя и възможност тя да ни храни с български продукти.
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С 20 на сто е поскъпнала
на годишна база малката по-
требителска кошница. Това
каза пред ДУМА иконо-
мистът Румен Гълъбинов.
Малката кошница включва
100-те най-необходими сто-
ки и услуги.

“През септември се на-
блюдава ускорено нараства-
не на цените. Всички сме
свидетели, че крайните цени
в големите търговски мрежи
са нараснали с почти двуци-
френи проценти за основни
хранителни стоки. Освен
това нарастват цените на
електро- и топлоенергия”,
обясни пред Нова телевизия
Виолета Иванова от Инсти-
тута за синдикални и социал-
ни изследвания към КНСБ.

До 10% ръст в цените на
храните до края на годината
прогнозират експерти, съоб-
щи БНР. Според допитване,
проведено от консултантска
компания, масово хората
усещат повишение на цените

С 20% поскъпна малката
потребителска кошница
Висока инфлация и нисък растеж на икономиката очаква експертът Румен Гълъбинов

Мая ЙОВАНОВСКА
- 97% от анкетираните на
възраст от 18 до 64 години
са усетили поскъпването
най-много при храните, го-
ривата и разходите за отоп-
ление. 78% казват, че ще ог-
раничат потреблението си на
стоки, които не са от първа
необходимост, ще купуват
по-малки количества или ще
отложат по-големи покупки.

НСИ отчете повишаване
на производствените цени
през септември с 20% на го-
дишна база. “Повечето сек-
тори от икономиката отчи-
тат значително повишени
цени, подхранвани от нара-
стващото търсене на стоки и
суровини. Сега има основно
производствена инфлация, а
догодина ще е повече в по-
требителските цени”, про-
гнозира Гълъбинов.

Експертът очаква поне 5%
инфлация за 2021 г. на го-
дишна база. Това е над про-
гнозите на Министерството
на финансите и на междуна-
родните финансови институ-
ции. Гълъбинов смята, че в
края на март 2022 г. инфла-
цията може да се повиши до

Румен Гълъбинов

критична точка. Това е мо-
ментът, след който, незави-
симо от увеличението на по-
лучаваните пари, хората мо-
гат да купят по-малко стоки
и услуги. Хората с фиксира-
ни доходи, работниците и
служителите на заплати до-
стигат критичната точка на
инфлацията веднага след ней-
ното започване.

Държавата също достига
критичната точка на инфла-
цията, а това е моментът, в
който постъпленията от
данъци и бюджета нарастват,
но с тях могат да се задово-
лят все по-малко социални
потребности”, обясни иконо-
мистът.

Според Гълъбинов държа-
вата трябва да продължи да
предоставя незабавна ликвид-
ност на засегнатите от криза-
та предприятия и граждани.
“Нашият основен приоритет
трябва да е здравето на граж-
даните, но заедно с това тряб-
ва да гледаме икономиката.
Много е важно да се защитят
работните места и жизнеспо-
собносттта на фирмите”, пре-
поръчва експертът.

около 6%. Очаква ни висока
инфлация с нисък растеж,
заяви икономистът. “Ако
през следващата година ни-
вата на инфлацията са същи-
те както сега, а растежът на

икономиката не се е ускорил,
ще влезем в стагфлация - ко-
гато инфлацията надхвърля
реалния растеж”, коментира
Глъбинов.

“Всяка инфлация достига

ТЪЖЕН ПОМЕН
На 04.11.2021 г. се навършват

ТРИ ГОДИНИ от смъртта
на скъпия ни баща, дядо,

прадядо и сродник

АСЕН
ПЕТКОВ
НЕДЯЛКОВ

на 86 г.

Добрите хора не умират, не се превръщат
в пепел, нито в дим.

След себе си оставят светла диря и
честен път, по който да вървим!

От семейството

На руския газопровод “Северен
поток 2” може да са му необходими
още няколко месеца, за да бъде изчис-
тена оставащата бюрокрация, преди да
започне да изпомпва природен газ за
Германия. Именно на него се възлага
надеждата, че ще помогне за облекча-
ване на енергийната криза в Европа,
пише “Блумбърг”.

Проектът под Балтийско море е
завършен и очаква сертифициране от
германските власти. Руският президент
Владимир Путин обеща да засили до-
ставките на газ и каза, че “Северен по-
ток 2” може да бъде активиран един ден
след регулаторното одобрение. Въпре-
ки това тръбопроводът може да не бъде
одобрен до 8 май, ако регулаторите
използват цялото време, което им е поз-
волено. Остава да видим дали бюрокра-
тите биха ускорили процеса, ако енер-
гийните проблеми на Европа се засилят.

Още месеци „Северен поток 2”
нямало да работи

Гepмaнcкoтo пpaвитeлcтвo пpи
нaпycкaщия кaнцлep Aнгeлa Mepкeл e
твъpдo в пoдкpeпaтa cи зa пpoeктa
въпpeки възpaжeниятa нa CAЩ и
някoи пapтньopи oт Eвpoпeйcкия cъюз,
кaктo и нa Укpaйнa. Бъдeщият кaнцлep
нa Гepмaния Oлaф Шoлц, чиятo пapтия
твъpдo пoдкpeпи тpъбoпpoвoдa, e
мaлкo вepoятнo дa пpoмeни пoлитикaтa
нa cтpaнaтa.

Задържаха 20 тира
незаконни дърва за огрев

Само за месец гор-
ските инспектори са
задържали 770 кубика
незаконно отсечени
дърва за огрев, отчитат

ДЪЛБОК ПОКЛОН ПРЕД
СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

ПОЧИВАЙ В МИР!

от Агенцията по гори-
те. Задържани са и 143
плътни кубически мет-
ра обла строителна
дървесина и 770 про-

странствени кубически
метра дърва за огрев.
Според експерти зало-
вените количества не-
законни дърва за огрев
може да бъдат натова-
рени на 19-20 тира.

Ако се приеме, че
средното потребление
на домакинство за се-
зон е 7-8 кубика, това
означава, че задържа-
ните незаконни дърва
биха покрили нуждите
на около 100 семейст-
ва, съобщи БНР. През
октомври са направени
над 6000 проверки в
цялата страна, чиято
цел е както установя-
ване на нарушения,
така и превенция в пе-
риода на масово снаб-
дяване с дърва за огрев.

Сигналите за недо-
стиг на дървен матери-
ал за огрев на прага на
отоплителния сезон
продължават да при-
стигат от различни
точки на страната,
въпреки уверенията на
земеделското минис-
терство, че има до-
статъчно дърва. Преди
дни агроминистърът
нарече темата за недо-
стига политическа спе-
кулация в предизборна
обстановка.

Възстановено е подаването на при-
роден газ за Сърбия и Унгария, съоб-
щиха от оператора на газопреносната
мрежа у нас “Булгартрансгаз”. Достав-
ките бяха спрени сутринта на 1 ноем-
ври заради авария на газопровод в бли-
зост до варненското село Ветрен. Зара-
ди инцидента беше намалено и подава-
нето на газ към Румъния. Възстановени
са доставките и в това направление.

От компанията уточняват, че са
направени ремонтни дейности на част

Възстановиха преноса
на газ към Сърбия и Унгария

от газопровода в участъка от линеен
кранов възел “Ветрино” до линеен
кранов възел “Храброво”. При авари-
ята нямаше пострадали, а само мате-
риални щети.

От 1 октомври през територията
на България преминава основната
част от транзита на руския природен
газ за Унгария и Хърватия. Доставки-
те за двете страни вече се извършват
почти изцяло през “Турски поток”, за-
обикаляйки Украйна.
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ПРОУЧВАНЕ ТВЪРДИ:

Българинът планира да похарчи
до 258 лв. за подаръци

През 2021 г. недостигът на
стоки и повишаването на цени-
те ще бъдат най-големите пре-
дизвикателства в търговията.
Тази година обаче може би е
препоръчително да започнете
да купувате подаръци възмож-
но най-скоро, тъй като от нача-
лото на годината се наблюдава
драстичен недостиг на складо-
ви наличности и повишения на
цените. Това се посочва в про-
учване на сайт за онлайн паза-
руване в страната, който за
седми път изследва плановете и
навиците за пазаруване сред
пълнолетните. Експертите пре-
дупреждават, че изборът също
е ограничен за много продук-
тови категории, особено на па-
зара на техника, поради стагна-
цията на азиатското производ-
ство в резултат на коронавиру-

са и забавянето на международ-
ния морски транспорт. Общо
взето тазгодишният коледен се-
зон може да е по-скъп, но по-
скромен по отношение на про-
моциите и избора в сравнение
с миналата година. В същото
време се очаква промоциите на
Черния петък да продължат
през целия ноември.

Тази Коледа планираме да
закупим подаръци за поне 7
души на средна обща стойност
358 лева, като и този път ос-
новна роля ще играе онлайн
пазаруването. В същото време
нарастващият недостиг на сто-
ки и постоянното покачване на
цените могат да се превърнат в
предизвикателство за купувачи-
те. Според проучване на база
867 отговорили, българският
интернет потребител планира

средно 358 лв. за коледни по-
даръци тази година, което е
увеличение от едва 7 лв. спря-
мо 2020 г. Разходите за колед-
ни подаръци могат да достиг-
нат до 19% от средния нетен
месечен доход на едно домакин-
ство. Цели 27% от близо 360-
левовата рамка са посветени на
подаръци за децата. През 2021
г. средният разход за подарък е
54 лв., което е с 22 лв. под
средната стойност на подарък
за миналата година. Това обаче

не е изненадващо, тъй като тази
година планираме да поднесем
подаръци за Коледа на повече
хора, се твърди в проучването.

Според него докато
списъкът с хора, на които ку-
пуваме подаръци, намаля от
средно 10 души на 5 души
през 2020 г. в сравнение с
2019 г., през 2021 г. планира-
ме да купим коледни подаръ-
ци за повече наши близки -
средно 7 души. Пандемията
преначерта и гамата от хито-

ви продукти през миналия
коледен сезон, като трите най-
популярни категории подаръ-
ци преди година бяха облек-
лото (48%), грижа за красота-
та и козметика (38%) и играч-
ки (36%). Тази година търсе-
нето на битова електроника е
най-високо (52%). На второ
място е облеклото (45%), на
трето място са обувките
(35%), а на четвърто място са
с 34% мобилните телефони,
таблети и техни аксесоари.

По молба на българското ръковод-
ство “Газпром” увеличи обема на все-
кидневните доставки на газ, които пре-
вишават договорените в рамките на
действащото споразумение и които са
с по-изгодните за България цени. В ре-
зултат на това вместо очакваното по-
качване на цената до 119,87 лева за
мегаватчас, през ноември цената на
газа за България се намали до 93,19
лева, което е приблизително два пъти
по-евтино от средните цени в Европа.
Това написаха от руското посолство в
България в профила си във фейсбук,
коментирайки изненадващото решение
на КЕВР не само да не одобри увели-
чение с 32%, но в крайна сметка да
намали цената на природния газ с 1,4%.
Руската страна е категорична, че по-
сред енергийната криза, обхванала Ев-
ропейския съюз в навечерието на зи-
мата, Русия, въпреки необоснованата
критика, продължава да е надежден
партньор на Европа.

От “Газпром” твърдят, че винаги са
се отнасяли с уважение към позицията
на своите партньори. “Тъкмо затова
миналата година по настояване на Со-
фия, а също така и на Европейската
комисия, руската компания премина

България отново е с
най-ниския дял на неза-
конни цигари в целия
Европейски съюз. През
второто тримесечие на
тази година едва 1,6% от
консумираните цигари у
нас не са били предназ-
начени за местния пазар
- или са били произведе-
ни за продажба в безмит-
ни магазини, или става
дума направо за фалши-
ви тютюневи изделия.
Според последното про-
учване на пазара, органи-
зирано от “Инициатива
срещу незаконната търго-
вия”, има отчетлив спад
на дела на незаконните
цигари, но той все още е
доста по-висок от този в
България. Най-голям е
във Франция - близо 25%,
като по същото време
миналата година е бил

„Газпром” е увеличил
доставките за България

към новата система на калкулация на
цената за България, обвързана с евро-
пейския газов пазар. При това, както
преди, така и след тези промени рус-
ката компания безукорно е спазвала
всички свои задължения пред българ-
ските потребители”, твърдят от рус-
кото посолство.

В същото време представители на
бизнеса у нас поискаха от КЕВР да
отмени решението си за цената на
природния газ от 1 ноември. В поне-
делник от енергийния регулатор
утвърдиха цена на “Булгаргаз” в раз-
мер на 93,19 лева за мегаватчас, ко-
ето е с почти 1,5% по-ниско спрямо
цената от 1 октомври. Оказа се оба-
че, че това е цената само за крайните
снабдители и топлофикационните
дружества. За индустрията цената на
природния газ ще бъде 119,87 лева за
мегаватчас, или ръст от 27% спрямо
1 октомври, се казва в обща позиция
на Конфедерацията на работодатели-
те и индустриалците в България и
Българската федерация на индустри-
алните енергийни консуматори. По
този повод от КЕВР напомниха вче-
ра, че не регулират цените на газа за
индустрията.

Пандемията намали
нелегалните цигари

около 33%.
Анализът на опаков-

ките на цигари без
български акцизен банде-
рол, събрани в рамките
на изследването през
второто тримесечие на
2021 г., показва, че сред
тях преобладаващата
част са опаковки, обозна-
чени за безмитна търго-
вия, но и такива с неиз-
вестни марки от типа
illicit whites - марки без
аналог на легалния пазар,
които са създадени един-
ствено с цел незаконно
разпространение, както и
фалшификати на извест-
ни международни марки,
имитиращи опаковки,
предлагани на гръцкия
пазар. Те са със здравни
предупреждения на
гръцки език. Като цяло
се запазва тенденцията

едни и същи марки да
остават водещи по дял на
незаконния пазар вече го-
дини наред.

Изследването се пра-
ви в 26 града - областни
центрове и избрани по-
малки градове, в които в
миналото е отчетен го-
лям дял незаконни цига-
ри. Такъв е например
Свиленград, в който
делът на намерените не-
законни цигари е дости-
гал до 44%, а съвсем до-
скоро беше над 30%. От
пандемията насам обаче
този дял рязко е паднал.
През второто тримесе-
чие на 2020 г. в Свилен-
град са отчетени едва 1%
незаконни цигари, а през
второто тримесечие на
тази за първи път е до-
стигнат нулев размер на
този дял.

Агенция “Пътна инфраструктура”
е дала поръчка за 825 000 лв. по дого-
варяне без предварително обявление с
поканен само един изпълнител, съоб-
щиха от неправителствения Институт
за пътна безопасност. Става дума за
поставянето на нови мантинели по
пътя София-Перник между Владая и
Драгичево след ремонта на платното в
посока столицата. Процедурата е пуб-
ликувана на 6 октомври с краен срок
до 15 октомври 2021 г.

“Нямаме лично отношение към

АПИ възложила инхаус
поръчка за 825 хил. лв.

фирмата, която си е изработила и по-
лучила парите. Но имаме лично отно-
шение към обещанита за прозрачност,
които се прокламират от регионалния
министър Виолета Комитова и АПИ.
Те постоянно твърдят, че трябва смя-
на на модела и колко лоша е ин хаус
процедурата. Заради всичко това зим-
ната поддръжка на пътищата е пред
провал, защото от 28 000 фирми нито
една фирма не се яви на обявените от
тях обществени поръчки”, каза шефът
на института инж. Богдан Милчев.

Бедни рафтове и
високи цени за Коледа
Бедни рафтове и
високи цени за Коледа
Бедни рафтове и
високи цени за Коледа
Бедни рафтове и
високи цени за Коледа
Бедни рафтове и
високи цени за Коледа
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НАКРАТКО

Свещеник от черквата “Св. Йоан
Кръстител” и представители на
властта дават пресконференция
за чужденци без документи пред
храма в белгийската столица
Брюксел. Бежанците чакат
правителството да разгледа
случаите им. В края на лятото
това им беше обещана, за да
спрат да протестите. Досега
повечето от тях са получили
отказ за пребиваване в страната.
Бежанците заплашват с гладна
стачка

СНИМКИ БГНЕС

Гърци: Илинденското
въстание е българско
Партиите в РС Македония са против предсрочни
избори с изключение на ВМРО-ДПМНЕ

Чехия отказва
въвеждане на еврото

Ракетни учения
на Русия в Черно море

Новоизбраният нюйоркски кмет Ерик Адамс приветства своите поддръжници в хотел
в Бруклин, преди да произнесе речта си. Чернокожият демократ победи републиканския си съперник
Къртис Слива. Междувременно президентът Джо Байдън предложи етническата рускиня Саула
Омарова, която е завършила Московския държавен университет, да оглави валутния контрол
във финансовото министерство. Той внесе в Сената кандидатурата й за одобрение

Гръцката фейсбук група
“История на Македония”
обяви, че не съществуват ни-
какви връзки между съвре-
менните “македонци” и антич-
на Македония и Илинденско-
Преображенското въстание е
чисто българско: бунтовни-
ците носят чисто български
имена и използват чисто
български символи, а не ан-
тични македонски. Ето какви
факти привеждат южните ни
съседи за въстанието, цити-
рани от агенция “Фокус”:

1. Колко от хилядите
Илинденски български въста-
ници носят оригинално маке-
донски имена, като Филип,
Аристотел, Птолемей, Крате-
рос и т.н.? Отговор: Нула,
николко. Те носят български
имена. Единствено гърците

носят истински македонски
имена.

2. Колко сред хилядите
Илинденски български бун-
товници използват Алек-
сандър или Слънцето от Вер-
гина като свой символ? Отго-
вор: Нула, николко. Илинден-
ските въстаници използват
единствено български симво-
ли. Само гърците използват
тези (македонски) символи.

3. Колко от хилядите
Илинденски български въста-
ници или дори съвременните
скопски славяни могат дейст-
вително да преведат древен
надпис, написан от античен
македонец? Отговор: Нула,
николко. И илинденските
български въстаници и съвре-
менните скопски славяни мо-
гат да разбират само българ-

ски и други славянски езици.
Те не могат да разберат дори
една дума на античен маке-
донски. Техният славянски
език няма нищо общо с
гръцкия език на античните
македонци.

Междувременно стана
ясно, че правителствената ко-
алиция в РСМ е против пред-
срочни избори, независимо
дали Заев ще остане или не
премиер. Според скопското
издание “Независен” подкре-
пата на коалиционните парт-
ньори за оцеляването на ка-
бинета му беше потвърдена в
понеделник от представители
на всички политически пар-
тии, съставляващи парламен-
тарното мнозинство. Наред
със СДСМ на Заев, то включ-
ва албанските партии СДИ,

БЕСА и ДПА, плюс НСДП,
ЛДП, ДОМ, Демократичен
съюз, ВМРО-НП, Партия на
пенсионерите, Сръбска пар-
тия в Македония и двете тур-
ски формации Демократиче-
ско движение на турците,
Партия за действие на турци-
те. Извън коалицията е
ВМПО-ДПМНЕ.

За момента управляващо-
то мнозинство е стабилно, а
нов вот само би потопил
страната в политическа, ико-
номическа и социална неси-
гурност, както и да попречи
на процеса на европейска
интеграция, смятат коалици-
онните партньори. Самият
премиер Зоран Заев още не е
внесъл оставката си, обещана
след загубата на местните
избори.

Екипажите на две подводници от руския Черномор-
ски флот нанесоха по време на учение ракетен удар
срещу кораби на въображаемия противник, съобщи
ТАСС. Ракетите “Калибр-ПЛ” са изстреляни от под вода
в Черно море. Това става в момент, когато към района
се насочиха два бойни кораба на САЩ за учение на
НАТО в региона.

САЩ няма да могат да изградят 100% противоракетна
отбрана (ПРО), но ще увеличат рисковете за Русия, каза
руският зам-външен министър Сергей Рябков на конфе-
ренцията “Диалог Форт Рос” в САЩ. По думите му САЩ
искат да изградят “непробиваем стопроцентов щит” на
своя територия: “Не мисля, че е възможно, в най-добрия
случай САЩ ще могат да се защитят от ограничени ра-
кетни атаки от някои много специфични посоки”.

Новите управляващи в Чехия не планират присъединява-
не към еврозоната. Страната и нейното бъдещо правителст-
во няма да приемат еврото като национална валута с мотива,
че Прага все още не е готова и няма да се възползва от това,
каза Збинек Станжура, заместник-председател на Граждан-
ската демократическа партия. “Преминаването към евро не
е на дневен ред. Публичните финанси са в такова състояние,
че не отговаряме на изискванията за присъединяване към
еврозоната. Трябва да приемем еврото, когато е изгодно за
Чехия, а ситуацията не е като тази в момента”, каза пред
журналисти Станжура, за когото се съобщава, че вероятно
ще бъде следващият финансов министър.

Въвеждат се нови правила за неваксинирани граждани,
пристигащи от България. Страната ни е в списъка с държави
с висок или много висок риск от зараза.

Израелски въздушен
удар в Сирия

Израел е извършил поредица
от ракетни атаки срещу предгра-
дие на Дамаск от окупираните
Голански възвишения, съобщи си-
рийската държавна агенция
САНА. Нанесени са сериозни ма-
териални щети. На 30 октомври
4 израелски бойни самолета нане-
соха удар в Сирия срещу 8 уста-
новки на управляеми ракети в
райони около Дамаск и раниха
двама сирийски военни.

Министерска оставка
в Перу заради Хелоуин
парти

Перуанският вътрешен ми-
нистър подаде оставка след съоб-
щения, че организирал парти за
Хелоуин в дома си в нарушение на
противоепидемичните мерки, пре-
дадоха медиите. Луис Барансуела
бе изправен пред вълна от крити-
ки след само месец на поста.
Организирал забава в дома си в
столицата Лима. Събиранията са
забранени с правителствен дек-
рет, издаден само дни по-рано.
Според обясненията му той
събрал хората по работа. Остав-
ката му е приета. Той бе шестия
външен министър в Перу за по-
малко от година.

4500 нелегални
преминават границата
на Унгария

Унгарската полиция отбеляза
рекорден брой опитващи се да
преминат незаконно границата.
Само преди седмица били откри-
ти 2865 души в граничната зона
Боравак без валидни документи.
Само в първия ден на месеца
полицаи е предотвратено неза-
конното влизане на 512 души.
Най-много задържани мигранти
има в областите Бачкишки и
Чонград-Чанад, които граничат
със Сърбия. Най-често те са от
Сирия, Ирак, Пакистан, Сома-
лия, Афганистан, Судан, Кения,
Йемен, Турция, Мароко, Тунис и
Индия. В същото време испански-
те власти спасиха 123 мигранти
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Активист държи плакат с образа на британския премиер Борис Джонсън и надпис:
“Бъди отговорен, плати климатичния си дълг”. На протест пред английското посолство в
индонезийската столица Джакарта, проведен ден след конференцията по климата в Глазгоу,
участниците настояха световните лидери да засилят мерките за намаляване на вредни емисии

СНИМКИ БГНЕС

Няколко съвместни иници-
ативи, обхващащи в отделни
случаи над половината страни
по света, бяха представени на
приключилата във вторник
двуднедневна 26-та конферен-
ция на страните по Рамковата
конвенция на ООН за измене-
нието на климата (COP26) в
Глазгоу. Общо за два дни око-
ло 120 държавни и правител-
ствени глави направиха изяв-
ления по темата за климата.

114 държави, които пред-
ставляват 85% от световните
гори, приеха съвместна декла-
рация за увеличаване на гор-
ските им площи и борба срещу
обезлесяването. Това са Русия,

Форумът за климата в Глазгоу
прие важни инициативи
Предстоят 10-дневни трудни преговори за механизмите
по прилагане на Парижкото споразумение

Бразилия, Великобритания,
Индонезия, Китай, САЩ, Тур-
ция, Шри Ланка, Япония, аф-
риканските държави, ЕС и
Океания.

За първи път от много годи-
ни лидерите проведоха на кон-
ференцията събитие, посветено
на намаляването на емисиите на
метан. 105 държави се присъе-
диниха към тази глобална ини-
циатива на САЩ и ЕС. Те обе-
щаха да намалят емисиите на
метан с 30% до края на това
десетилетие. Русия, Китай и
Индия не се присъединиха към
тази инициатива.

Освен това повече от 40
държави се съгласиха да улес-

нят ранното разработване, ма-
щабиране и внедряване на мо-
дерни зелени технологии. Бри-
танското правителство окаче-
стви тези решения “Пробиви в
Глазгоу”, като подчертава, че
лидерите не просто разтърсват
въздуха с изявления за амби-
циозни и дългосрочни цели,
както ги обвиняват климатич-
ните активисти, а предприемат
“незабавни действия”. За да до-
стигнат до повратна точка,
след която зелените техноло-
гии ще бъдат по-достъпни от
въглеродните алтернативи, ав-
торите на тази инициатива
възнамеряват да приемат един-
ни стандарти и финансиране

на проекти в тази област.
След двудневните полити-

ческите изявления сега внима-
нието се измества към залите
за преговори. В следващите 10
дни страните по конвенцията
отново ще се опитат да дого-
ворят правилата за прилагане
на Парижкото споразумение.
Именно тази точка от член 6
на споменатото споразумение
за климата (въвеждането на ме-
ханизми за регулиране на еми-
сиите на парникови газове), се
превърна в препъни камък на
предишната Световна клима-
тична конференция (COP25)
през 2019 г. в Мадрид. Тя
всъщност завърши с неуспех,

тъй като участниците в нея не
можаха да се споразумеят за
текста на заключителното ко-
мюнике.

Освен това COP26 ще
продължи да бъде витрина за
компании, разработващи и вне-
дряващи зелени технологии, и
за инвеститори, внедряващи
нисковъглеродно икономичес-
ко развитие.

На конференция Байдън
обвини Русия, че тундрата й
гори, но руският президентски
говорител Дмитрий Пусков го
контрира, че горят гори в
САЩ, Турция и по света и
точно това са последиците от
промените в климата.

Косовският премиер Албин Курти увери, че
никога няма да допусне “босненизация” на страната
си, както иска Белград, пише прищинското издание
“Коха Диторе”. Лидерът визира искането за създа-
ване на Асоциация на сръбските общини в Северно
Косово, което означава автономия.

“Когато Асоциацията не беше приложена, нито
един сърбин в Косово не протестира. Белград се
ядоса. През 1991 г. 14 общини със сръбско мнозин-
ство в Босна и Херцеговина се обединиха, за да
образуват Асоциацията. На 9 януари 1992 г. те
обявяват независимост, на 28 февруари 1992 г. пра-
вят своята Конституция, на 14 декември 1995 г. в
Дейтън постигат международно признание. Те ис-
кат да повторят Босна в Косово. Няма да допусна
това, независимо дали съм в опозиция или в прави-
телството. За това хората гласуваха за мен, за да
предотвратя босненизацията на Косово. Убеден съм,
че с нашата програма ще помогнем както на сърби-
те, така и на албанците. Ако попитате сърбите в
Косово какви са основните им грижи, те казват за-
етостта и правосъдието, заяви той.

Курти: Без сръбска
автономия в Косово

Силите на Корпуса на гвардейците на ислямска-
та революция (КГИР) предотвратиха опит на амери-
кански военни да прехвърлят петрол от борда тан-
кер на Ислямска република. За инцидента в Оман-
ския залив съобщи иранската телевизионна и радио
корпорация IRIB.

В съобщението се казва, че американските сили
са спрели ирански танкер и се опитали да
прехвърлят петрола на борда на друг кораб. В също-
то време военноморските сили на КГИР им попре-
чили и успели да върнат товара с петрол на иран-
ския танкер. Според телевизионния канал от амери-
канска страна в операцията са участвали няколко
бойни хеликоптера и кораба.

Това не е първият инцидент между САЩ и Иран
в района на Персийския залив. На 7 октомври иран-
ската телевизионна компания PressTV съобщи, че
военноморските сили на КГИР преследвали амери-
кански кораби в Персийския залив. Телевизионният
канал публикува кадри, на които се вижда как иран-
ски кораби следват в непосредствена близост плава-
телните съдове с американски флагове.

Иран попречи на САЩ
да откраднат петрол

Централната банка на Афганистан обяви в сряда,
че притежателите на сметки в чуждестранна валута
в страната ще могат да теглят 400 долара на седми-
ца, съобщи афганистанската информационна аген-
ция “Каама прес”. В същото време разрешава се на
месец да се теглят не повече от 1200 долара. Цен-
тралната банка обясни тази заповед с необходимост-
та от “решаване на проблемите на вложителите и
улесняване на процеса на изплащане на депозити на
клиенти”.

В началото на октомври Централната банка на
Афганистан издаде указ, според който всички търгов-
ски операции в страната отсега нататък трябва да се
извършват само в националната валута афгани. Тази
мярка засяга валутните сделки само в рамките на
страната и не засяга международната търговия.

Междувременно в афганистанската провинция
Кундуз избухна мощен взрив, при който загинаха
най-малко 7 души, а други 6 бяха ранени. Мощен
взрив избухна вчера в Джелалабад, администрати-
вен център на провинция Нангархар. Засега няма
информация за броя на жертвите.

Кабул ограничи до $400
тегленето на валута

Германия преживява “масова” пандемия сред не-
ваксинирани, заяви здравният министър Йенс Шпан,
призовавайки за по-строги действия за овладяване
на възобновяването на случаите на
КОВИД-19. “В момента преживяваме основно пан-
демия от неваксинирани и тя е масова”, каза той
пред репортери. “В някои региони в страната легла-
та за интензивно лечение отново са на изчерпване”.
През последното денонощие са регистрирани 20 398
случая, съобщи здравният институт “Роберт Кох”, а
194 души са починали.

Повече от 3 млн човека са се заразили с корона-
вирус в света през изминалата седмица, над 50 хи-
ляди са починали. Според СЗО броят на новите
инфекции се е увеличил за седем дни с 3%, а
смъртните случаи с 8%.

Списание “Лансет” публикува статия за висока-
та ефективност на руската ваксина “Спутник Лайт”,
не са докладвани сериозни нежелани реакции.

Китай взема крути мерки при много малко за
българските стандарти случаи на вируса. Според
данни на властите новите случаи през изминалото
денонощие са 93.

КОВИД-бум в Германия
сред неваксинираните
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ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА РУСЕН-

СКИТЕ КОРАБОСТРОИТЕЛИ. През 1881 г. в Русе
е построен първият бъл-
гарски кораб “БОТ-1” с
дължина 16 м, широчи-
на 3 м и водоизмести-
мост 60 т, с което се
поставя началото на
българското корабост-
роене. Празникът се чества от 1993 г.

1848 - ОТКРИТО Е ПЪРВОТО В СВЕТА МЕТРО.
Първата линия с дължина 6 км
свързва лондонските гари Па-
дингтън и Фарингдън. Наречена е
Metropolitan Railway (столична
железница). За название днес са
останали само първите пет букви - метро.

1879 - ПАТЕНТОВАН Е ПЪРВИЯТ КАСОВ АПА-
РАТ. Изобретен е от американеца Джеймс Рити,
собственик на бар в Дейтън,
щата Охайо. Той измисля уреда,
за да спре кражбите сред персо-
нала. Най-ценна е долната част
на касовия регистър - чекмедже-
то, което се отваря, когато се извършва операция
на апарата, като издава специфичен звук. Така се
контролира касиерът да не пребърква чекмеджето.

1913 - В БЪЛГАРИЯ Е УЧРЕДЕН ВЪРХОВЕН
АДМИНИСТРАТИВЕН СЪД. Създаден е за пръв път
със Закона за административно-
то правосъдие от 1912 г. и започ-
ва да функционира на следваща-
та година, като поема главно
функциите на дотогавашното
Административно отделение на
Върховния съд. ВАС съществува в
периодите 1913-1922 г., 1934-
1948 г. и след 1996 г. Осъществява върховен съдебен
надзор по прилагане на законите в администра-
тивното правораздаване. Разглежда жалби и про-
тести и срещу актове на МС, ръководители на други
ведомства, непосредствено подчинени на МС, ак-
тове на ВСС, БНБ, областни управители и др.

1922 - ОТКРИТА Е ГРОБНИЦАТА НА ФАРАОНА
ТУТАНКАМОН. Мумията е намерена от британ-
ския археолог Хауърд
Картър в Долината на
царете в Египет. Фара-
он Небхеперура Тутанка-
мон е последният наслед-
ник на могъща фамилия,
управлявала Египет веко-
ве наред. Мумията е намерена положена в четири
позлатени ковчега. В музея в Кайро са изложени над
1700 предмета, намерени в гробницата на Тутан-
камон, още стотици са на склад. Най-ценният ар-
тефакт е позлатената погребална маска на Тутан-
камон, инкрустирана с лазурит.

1950 - ПОДПИСАНА Е ЕВРОПЕЙСКАТА КОН-
ВЕНЦИЯ ЗА ПРАВАТА НА ЧОВЕКА. Документът,
парафиран в Рим, влиза в сила на
3 септември 1953 г. Конвенция-
та има за цел да осигури основ-
ните човешки права, да защити
личната свобода на гражданите,
да осигури гаранции за справед-
лив съдебен процес, да гарантира специалните пра-
ва и свободи, както и правото на брак и семейство.
Чрез подаване на индивидуални жалби гражданите
имат директен достъп до Постоянния съд за права
на човека в Страсбург, който е независим от наци-
оналните инстанции.

2008 - УМИРА МАЙКЪЛ КРАЙТЪН, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1942 Г.). Романът му
“Щамът “Андромеда”
бързо става бестселър
и е екранизиран. Автор
е на художествени и
публицистични книги,
сценарии, работи като
режисьор. Критиците
го наричат “бащата на технотрилъра”.

Кръпка на джоба
От стр. 1

Ясно е, че цените на
тока за бизнеса повличат
като лавина дори стоки-
те от първа необходи-
мост, които по традиция
българинът най-често
слага на трапезата. У нас
не е от вчера липсата на
ефективни мерки за огра-
ничаване на енергийната
бедност. Отдавна се зна-
ят трите фактора, които
я раждат - ниски доходи,
високи цени на енергия-
та в сравнение с покупа-
телните възможности на

населението и сгради с
лоши енергийни качест-
ва. Затова буди недоуме-
ние защо никой не знае
колко точно всъщност са
енергийно бедните у нас
и близо десетилетие няма
консенсус за бройката
им... Някъде събира прах
идеята за социални тари-
фи на тока за бедни и
продължават опитите да
се открива топлата вода.

Дявол да го вземе,
защо в най-студените
страни няма енергийна
бедност? А ние, дето сме
в умерения климатичен

пояс, водим поредната
негативна класация - 40
на сто от българите
мръзнат, нямат пари за
отопление, особено сега
с увеличените цени на
горивата и тока. А рабо-
тодателите отгоре на
всичко искат цените им
да са еднакви за бизнеса
и за хората! Енергийна-
та бедност върви ръка за
ръка не само с ниски до-
ходи и сгради с липса на
изолация и подходящо
поддържане, но и със
замърсена околна среда,
незаинтересованост от

държавата и пр. Богати-
те нямат тези проблеми.
Но със сигурност реше-
нието не е само в едно-
кратните помощи. То е в
цялостната грижа на об-
щините, на банките, на
НПО и други организа-
ции, които могат да се
съюзят срещу тази бед-
ност с подходящи мерки
и разбирателство помеж-
ду си. С участието на
самите потърпевши. Не
съм оптимистка, каза
съседката пенсионерка с
посинели пръсти в очак-
ване на топлото...

Деси ВЕЛЕВА

Без ефект, но скъпо

Столичната община
пак побърза да се похва-
ли с планирането на ре-
кордно високи разходи за
чистотата на града. Но
едва ли ще заблуди няко-
го в “чистите” си наме-
рения. Администрацията
продължава стратегията

си всяка година да ръси
пари за нещо, което след
това се оказва некачест-
вено. Някои неща, като
ремонт на улица или бок-
луци по градинки и тро-
тоари, просто няма как
да се скрият. Тях всеки
ги вижда и се чуди къде
са отишли този път па-
рите му, след като оче-
видно не са изразходва-
ни по предназначение.

За 2022 г. общината е
решила да изхарчи за
чистота 17 млн. лева по-
вече от тази година. Или
с 20 млн. лева повече от
предходната. И с 31 млн.
лева повече от годината
преди нея, и т.н. Същата
е тенденцията и в съби-
рането на такса смет - от

повече към още повече,
от рекорд към рекорд.
Нещата вървят все във
възходяща посока. Низ-
ходяща градация има
само в резултатността.
Оказва се, че колкото е
по-неефективно едно уп-
равление, толкова по-
скъпо излиза в сметките.

Няма какви оптимис-
тични прогнози да пра-
вим, когато управлява-
щите София продължа-
ват да залагат на метене
с метли, миене на улици
с маркучи непосредстве-
но преди или след дъжд,
наливане на още и още
милиони към фирмите,
събиращи боклуците.
Същината на успеха е в
изцяло нов модел на

ръководене, съчетано с
ефективен контрол. Ина-
че само ще размятаме
отчети с рекорди на хар-
тия, но не и на практика.

За общината щеше да
е далеч по-престижно,
вместо да се превъзнася
заради повишена събира-
емост на такси и харче-
нето им с лека ръка, да
беше направила обратно-
то. Да обясни, че не е
време за обиране на сто-
личани и прахосване на
все повече пари в ситуа-
ция на криза. А е момент
за повече разумни дейст-
вия, пестеливост и про-
зорливост. Че другата
година, ако приходите
намалеят, с какво ще се
хвалим тогава?

Валентин ГЕОРГИЕВ

Вулгарен пиар

Предизборен пиар на
гърба на починалите - до-
ста цинично занимание, на
което е способен единст-
вено Борисов. “Заради
Радев и неговата шайка
вчера и днес 400 българи
загубиха живота си. Радев
спокойно вече може да се
нарече българоубиец” - с
тази театрална фраза бив-
шият Първи за сетен път
нападна президента, из-
сипвайки още куп обиди и
клевети. Само преди дни
същият този Борисов пак

театрално зовеше всички
за “обединение” срещу
пандемията, която той лич-
но изпусна, но зловещите
цифри му дадоха криле да
мине в настъпление.

Нещо повече - има и
наглостта да се самопред-
ложи отново: ако не били
изборите, щял “да се
върне за две седмици, да
оправи бакиите и пак да
се върне на Банкя”. Важ-
но е “матрияла” да не
забрави КОЙ е “благоде-
телят на нацията”. Да
наричаш Радев българо-
убиец, след като за 12
години си съсипал здрав-
ната система, показва
последен и отчаян опит с
едничката надежда ГЕРБ
да се върне на власт, за да
се спаси от възмездие за
кражбите и корупцията.

За такива случаи най-
точна е оценката “убий
простака с мълчание”.
Въпреки че спокойно и ар-
гументирано може да му

се възрази с живи кадри
от миналите три вълни,
когато по негово време
умираха хора по стълби-
те на болниците. Или
може би е хванал амнезия
при чие управление Бълга-
рия стана номер 1 по
смъртност в света и защо.

За Борисов единстве-
ният изход от ситуацията

е “незабавна оставка” на
Радев и сакън да не спече-
ли втори мандат. Крадецът
вика “Дръжте крадеца”!
Да излезеш и да изръсиш
лъжата, че ваксинират
хората с флакони с из-
текъл срок на годност е
точно това - истинско
българоубийство. К’во
стана с прокуратурата?!

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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ЕЛКА НЕДЕЛЧЕВА:

Парламентът трябва да е
светая светих на държавността
В наше лице хората от Лудогорието имат гарант за по-добра България - социална,
справедлива и стабилна, казва водачът на листата на „БСП за България” в 18 МИР - Разград

Интервю на
Ростислава ИВАНОВА

 Г-жо Неделчева, в пре-
дизборното си обръщение за-
явявате, че в тези трудни
моменти не е време за попу-
лизъм и гръмки обещания, а
за диалог, силна воля и труд-
ни решения в името на наро-
да. В контекста на послани-
ето “Разумните решения!” с
кого и при какви условия БСП
трябва да води диалог?

- Диалогът не само е възмо-
жен, той е задължителен за
всяка демократична държава.
От БСП винаги сме заявявали
готовност за диалог по всички
проблеми. Но, за да има диа-
лог, трябва отново да започ-
нем да говорим един с друг и
да чуваме чуждото мнение. За
съжаление, виждаме тенден-
ция на противопоставяне и
омраза, отгледана от ГЕРБ в
последните години и
продължена от новите партии
в двата кратки парламента.
Техните депутати се
превърнаха в заложници на
интересите и стремежа към
постове на своите лидери.
Единствена БСП показа готов-
ност и воля за търсене на кон-
сенсус по конкретни полити-
ки и съставяне на правителст-
во, което да започне да реша-
ва най-наболелите проблеми
на хората, а те още повече се
изостриха преди зимата.

Говорим за високите цени
на тока, газа и горивата, гало-
пиращата инфлация, здравна-
та криза, съдебната система и
много други проблеми, назря-
вали през 12-годишното уп-
равление на ГЕРБ. Те нямат
партийна оцветеност, защото

от тях страда почти всеки
български гражданин. Те мо-
гат и трябва да се превърнат
в база за диалог и консенсус в
следващия парламент. Това
очакват хората от нас. Пре-
стъпление ще е, ако полити-
ците отново излъжат надеж-
дите на избирателите за ста-
билност и сигурност в днеш-
ния несигурен свят.

БСП има готов план какво
трябва да се направи през
първите 100 дни на 47-ото
НС. Той включва проектобю-
джет за 2022 г. и законодател-
на програма за започване на
истинската промяна. Част от
мерките предвиждат по-нисък
ДДС на енергоносителите и
храните от малката кошница
и гаранция, че държавата ще
поеме първите 200 киловат-
часа на всяко социално слабо
семейство. Предлагаме в бюд-
жета за догодина да се създаде
антикризисен енергиен фонд,
който да се използва за такива
мерки, като средствата в него
ще се генерират от свръхпе-
чалбите на производителите и
търговците на електроенергия.
Левицата е готова за диалог
по тези и други национални
приоритети на базата на ра-
зумни решения, а не на раз-
пределяне на министерства и
постове.

 Като личен приори-
тет посочвате качествено
българско образование, га-
рантиращо възможност за
реализация на младите хора.
Кои са големите недостатъ-
ци на образователната сис-
тема и от какви реформи се
нуждае тя?

- Най-големият недостатък
на образователната ни систе-
ма е, че създава предпоставки
за все по-нарастваща функци-
онална неграмотност на под-

растващите. Българските учи-
лища са поставени в условия
да работят едва ли не като
ЕАД. Финансирането им за-
виси най-вече от броя на уче-
ниците и това принуждава и
директорите, и учителите да
снижат критериите си, за да
не допуснат изтичане на сред-
ства от училищните бюджети.
И всичко това на фона на все
по-задълбочаващата се демо-
графска криза в страната.

Необходимо е да се наме-
ри разумният баланс между
начина на определяне на фи-
нансирането и качеството на
образованието. Законът за
предучилищното и училищно-
то образование от 2016 г. в
по-голямата му част бе преко-
пиран от неприложими у нас
чужди закони и практики. На
всичко отгоре той бе окомп-
лектован с много повече на-
редби от стария закон, които
се разминаваха и биеха по-
между си. Училищните дирек-
тори се сблъскахме с казуси,
за чието решаване няма пра-
вила нито в закона, нито в на-
редбите. Непрекъснато се пра-
вят промени в тях, което също
затруднява работата ни.

Другият сериозен проблем
е липсата на мотивация за по-
добри резултати у ученици и
родители от социално слаби
семейства. Те изпитват апатия
към образованието и не са на-
ясно с какво то им помага.
Това е проблем на цялото об-
щество, което не дава добри
примери за хора, преуспели
благодарение на това какво
знаят и могат. Сериозна част
от учениците от тези групи
поради социални и икономи-
чески причини отпадат рано
от образователната система.

 Бойко Борисов непре-
къснато се хвалеше как на-

От БСП от години насто-
яваме да спре порочната прак-
тика с многото учебници - 5,
6 или 7 по всеки предмет, и да
стане както преди - само по
един учебник. По този начин
изтичат много средства, кои-
то могат да отидат за увелича-
ване на субсидията за безплат-
ните закуски на учениците от
I до IV клас например. Тя не
е променяна от години, въпре-
ки че цените на хранителните
продукти растат и това при-
нуждава училищата да допла-
щат от бюджетите си.

 Какви ще са другите
ви цели като народен пред-
ставител?

- Проблемите на хората
от Лудогорието са много -
ниски доходи, безработица,
лошо здравеопазване, обез-
людяващи села, разбити пъти-
ща. Решаването им ще е при-
оритет за мен. Това обаче са
проблеми и за други региони
и справянето с тях трябва да
е национална политика. Тряб-
ва воля от страна на държа-
вата за преодоляване на раз-
личията между отделните ре-
гиони. Това може да стане с
целенасочени мерки за под-
крепа във всички социално-
икономически сфери.

БСП е партията, която ре-
довно поставя в центъра на
своите програми регионал-
ната политика. През 2013 г.
наше правителство създаде
фонд от 500 млн. лв. за раз-
витие на регионите и Раз-
градска област получи над 16
млн. лв. за инвестиции. В на-
чалото на годината правител-
ството на ГЕРБ подхвърли
мизерните 500 хил. лв. за
Разград на фона на милиони-
те, раздадени на управлява-
ните от тях общини.

Програмата на БСП за

през прозореца на джипа по
неясни критерии и по усмот-
рение на един човек.

Възможности за значите-
лен напредък има и в хумани-
тарната сфера. Лично за мен
е нетърпимо областта да за-
ема последните места по ре-
зултати от обучението. Об-
разованието трябва да се из-
дигне на ново ниво, но освен
това то трябва да бъде и ре-
формирано така, че да отго-
варя на местните потребнос-
ти на трудовия пазар. Това е
добра мярка да задържим мла-
дите хора тук, да им дадем
перспектива за добра работа
и кариерно развитие.

 Какви са предизборни-
те послания към съгражда-
ните ви?

- На първо място всички
да отидат да гласуват. С пове-
че разум да направят инфор-
миран и обоснован избор на
разумните решения. Да не се
поддават на натиск, зависимо-
сти и стимули. Да гласуват
свободно и по съвест. Да из-
берат тези, които могат и зна-
ят как да носят отговорност.
Да не овластяват хора, които
не могат и не искат да решат
проблемите им.

Народното събрание
трябва да бъде светая светих
на българската държавност и
всички трябва да разберат, че
причините за успеха или не-
успеха на страната, общест-
вото и персонално на всеки
от нас се пораждат именно от
работата в парламента. В
БСП неведнъж сме се доказа-
ли като отговорни хора, с ясни
и конкретни отговори на на-
болелите въпроси в държава-
та. В наше лице хората от Лу-
догорието ще видят гарант за
по-добра България - социал-
на, справедлива и стабилна.

първите 100 дни предвижда
създаване на Национален
фонд за сближаване на регио-
ните. Задачата му е в рамките
на няколко години да скъси
значителната дистанция в раз-
мера на инвестициите, каче-
ството на живот и перспекти-
вите за развитие между някол-
кото големи града и останала-
та част от страната. Моя лич-
на кауза ще бъде включването
на Разградска област към ре-
гионите за целенасочена
държавна подкрепа.

Имам богат опит в спе-
челването на съмишленици за
каузи в полза на хората и в
разработването на успешни
европроекти, така че ще съм
полезна за привличането на
инвестиции в общините от
Разградска област. И биз-
несът в региона има по-добър
потенциал за нови идеи и
предприемачество. Просто
трябва да прекратим 12-го-
дишната политика за раздава-
не на пари на “наши хора”

ЕЛКА НЕДЕЛЧЕВА е родена в град

Гоце Делчев, но над 30 години живее

със семейството си в Разград. Ма-

гистър филолог от ВТУ “Св. св.

Кирил и Методий”. Директор на

основното училище в с. Раковски. Тя

е активен и последователен член на

БСП от 2001 г., а от 2012 г. е

общински лидер на партията. Някол-

ко мандата е общински съветник,

от 2015 г. оглавява групата общин-

ски съветници на “БСП за България”.

ливал милиони в образовани-
ето. Мит ли е това, къде
потънаха парите?

- В последните години в
образованието влязоха значи-
телни средства за подобрява-
не на материалната база, за
квалификация на учителите и
в помощ на изоставащите
деца. Но това бяха европей-
ски пари, които щяха да вля-
зат в училищата, независимо
кой управлява. Друг е
въпросът дали бяха използва-
ни рационално. Пример за
това е обществената поръчка
на МОН, с която предостави
на училищата в страната ин-
терактивни дисплеи на единич-
на цена от близо 7000 лв. По
друг проект нашето училище
закупи интерактивен дисплей
от много по-висок клас за
3600 лв. Разликата е двойна и
това при положение, че при
договаряне на големи количе-
ства би трябвало цената да е
много по-ниска. Нека всеки си
направи изводите.
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Той се връща в България през 1912 г. като доброволец, за да
се бори за свободата на своите поробени братя, и е отличен
през 1913 г. с Кръст за храброст. А по време на Октомврий-
ската революция Антонов стига до чин генерал, в Червената
армия, разбира се. След това взема решаващо участие в из-
граждането на военната здравна система в СССР, заема отго-
ворен пост в механизирането и моторизирането на Червената
армия в навечерието и по време на Втората световна война,
в организацията на снабдяването й, а след войната заема
отговорна длъжност в Министерския съвет. Както ще проче-
тете по-долу, неговата преждевременна смърт получава ши-
рок отклик в съветското общество.
Днес ще разлистим една тънка книжка, написана от неговия
приятел и другар от Петербургската духовна академия Сава
Чукалов - толкова известния автор на първия пълен руско-
български речник, който се използва и досега. Нека и ние,
макар и малцина да сме, си спомним за Октомврийската ре-
волюция. Нека не забравяме и един голям българин, отдал
целия си живот на добруването на хората.

Днес неговото име, както имената на още
хиляди знаменити българи, свързали жи-
вота си с Великата октомврийска социа-
листическа революция, е почти забравено.
И как да бъде иначе, когато самата Русия
не иска да помни героите си от октомври
1917 г. А пък да не говорим за безпамети-
ето в нашата България. И ако някой си
спомня все още за Михаил Антонов, то е
свързано преди всичко с един от десетки-
те унищожени в крайна сметка големи
заводи - този за УКВ радиостанции в гр.
Гоце Делчев, който е носел името му и е
давал хляб на хиляди родопчани. А това
име е било добре познато в Русия и Съвет-
ския съюз.

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ
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През първата половина на
1911 г. съдбата събра в Петер-
бург трима български младежи,
дошли да държат приемен из-
пит в Петербургската духовна
академия: пишещия тези редо-
ве, роден в Златица; Михаил
Антонов и Димитър Атанасов
Зоин - и двамата от Неврокоп...
Учебната година завърши бла-
гополучно, но когато в начало-
то на септември 1912 г. трябва-
ше да започнем втората година,
се обяви Балканската война и
ние всички студенти българи в
Русия трябваше да се завърнем
в родината си, за да изпълним
своя национален дълг... Михаил
Антонов и Димитър Атанасов...
се записаха доброволци в току-
що сформираното Македоно-
Одринско опълчение... След де-
мобилизацията през август 1913
г., останали живи и здрави, ние
се върнахме в Петербург да
продължим образованието си.
Антонов беше награден с кръст
за храброст...

Аз, Антонов и Атанасов
завършихме академията през
пролетта на 1916 г... Аз осно-
вах свое издателство “Свобо-
да” и почнах да издавам “Поли-
тическая библиотека для всех”...
С Антонов живеехме заедно...
Една вечер той ми казва: “Би ли
издал една брошура за Ленин и
Плеханов? Аз следя в пресата
тяхната полемика и мисля, че
ще мога да напиша нещо инте-
ресно....” Съгласих се с удовол-
ствие. Брошурата бе приготве-
на и издадена в самото начало
на юни 1917 г. Тя претърпя и
второ, и трето издание.

Брошурата обаче жестоко
жегна Плеханов, който редакти-
раше тогава в. “Единство”, ор-
ган на социалдемократите мен-
шевики. В този вестник той по-
мести последователно три голе-
ми уводни статии под заглавие
“Наш опортюнизъм” против
издателство “Свобода” и главно
против Антонов. Той пишеше:

“М. Антонов наистина не

Още един забравен
велик българин
Михаил Антонов e голямо име в Русия от
Октомврийската революция и до 1948 г.

“Михаил Антонов”, Сава Чукалов, спомени,
Военно издателство, 1988 г.

предрешава въпроса ни в моя
полза, ни в полза на Ленин.
Ако това се нарича обектив-
ност, той е обективен. И все
пак неговата брошура не по-
стигна целта си - той не дава
точно определение за “идео-
логията на двамата”. Защо?
По простата причина, че за
определяне на разногласията,
съществуващи между мен и
Ленин, е необходимо основно
познаване същността на со-
циализма. А тъкмо това лип-
сва на нашия автор”.

Тези статии на Плеханов,
разбира се, не биваше да оста-
нат без отговор. И Антонов
приготви следния отговор на
Плехановата критика:

“Вие прекрасно знаете в
какво социализмът остава не-
изменен. А ако въпреки мое-
то очакване Вие не сте знае-
ли това, можехте да не про-
пускате без внимание следва-
щите непосредствени мои ре-
дове: “Теоретически всички-
те му принципи се свеждат
към едно положение - унищо-
жаването на съществуващия
буржоазно-капиталистически
строй, който ще гарантира
по-справедливо разпределе-
ние на труда и благата на
капитала между обитателите
на земята. Това положение
остава неизменно през всич-
ките фази на развитието на
външните форми на социализ-
ма в продължение на цялата
му история... Същината му ос-
тава неизменна...”

В началото на 1919 г. в “На-
родния дом”... се състоял голям
международен митинг под
председателството на Зинови-
ев и при близкото участие на
Максим Горки, който вземал
живо участие в ръководството
на митинга. На трибуната се
изредили представители на мно-
го национални комунистически
групи в Петроград. От страна
на българите произнесъл реч
Михаил Антонов. Другарят

Антонов заявил:
“Другари, когато автори-

те на октомврийския преврат
развяха червеното знаме на
истинската пролетарска ре-
волюция и енергично пристъ-
пиха към реализирането на
принципите на социализма, те
потвърдиха, че би било дет-
ска наивност да се мисли, че
малкото социалистическо ос-
тровче сред бушуващия оке-
ан на грубия капитализъм ще
устои на могъщите вълни на
международния империа-
лизъм. Всички се надежди те
възлагаха на поддръжката
на международния пролета-
риат. И настина тези надеж-
ди се оправдаха...

Първата задача на Октом-
врийската революция беше
да дискредитира гнусната
световна касапница, да й
тури край. Тази първа зада-
ча е изпълнена блестящо.

Първата поддръжка дой-
де оттам, откъдето може би
никой не очакваше - от Бал-
канския полуостров в лицето
на българския революционен
пролетариат, който се яви
като пръв съюзник на черве-
на Русия.

Българският работник и
селянин със своя решителен
отказ да пролива по-нататък
кръвта си за чужди нему ин-
тереси застави българската
камарила да се откаже от по-
нататъшното водене на вой-
ната... С излизането на Бълга-
рия от войната, както съби-
тията доказаха, на империа-
листическата война беше на-
несен смъртоносен удар в
стратегическо отношение. Тя
бе свършена...”

Антонов поискал среща от
В.И. Ленин, за да му даде за
одобрение “Манифест към
българския народ”, приет на
митинга в Народния дом. Ленин
го приел и посрещнал с думите:
“...как вървят работите? Кипи в
България, да? Браво на българи-
те, те първи забиха щиковете в
земята. (Ленин имал предвид
пробива при Добро поле и вла-
дайските събития). Изучавайте,
изучавайте руския опит!” След
това Ленин набързо прегледал
Манифеста към българския на-
род, одобрил го и наредил да се
отпечата и пръсне от аероплан
над територията на България.
Накрая Антонов заговорил с
Ленин за брошурата “Ленин и
Плеханов” и за трите статии на
Плеханов против тази брошу-
ра... Ленин му казал: “Четох,
четох. В брошурата ви има мно-
го правилни неща, но и много
ненужни работи. При случай ще
напиша нещо. А Плеханов на-
празно се сърди. Добре, че даже
един “начеващ” е разбрал Пле-
ханов. Това е хубаво. Но все
пак ще ви посъветвам: оставете
засега писането, то още не ви се

удава. По-добре четете, четете
повече и вие ще успеете”...

Доброволец в Червената
армия Михаил Антонов постъ-
пил още през март 1918 г. Отна-
чало той бил назначен за завеж-
дащ стопанската част, а след това
за комисар на организирания от
него и П. Захариев лазарет с
хиляда легла за приемане и раз-
пределение на пристигащите от
фронта ранени войници...

От май на 1920 до февруа-
ри 1921 г. е комисар на лазарет
№762, а от февруари 1921 до
април 1922 г. - комисар на
Централната военна болница.

През същото това време за-
едно с преките си служебни
задължения в посочените
държавни военносанитарни уч-
реждения Антонов се е занима-
вал и с обществена работа. Така
през годините 1919, 1920, 1921
и 1922 той е бил избиран за
депутат на трудещите си в Пе-
троградския народен съвет за
втората, шестата, седмата и ос-
мата сесия на съвета...

По-нататъшният служебен
път на Михаил Антонов в Чер-
вената армия протича както
следва: От април 1922 г. до
ноември 1923 г. той е комисар
на санитарното управление на
целия Петроградски военен
окръг. На тази нова отговорна
длъжност Антонов е извънред-
но много зает... През това вре-
ме той получава и много важна
и отговорна командировка в
Сибир от май до края на юли
1911 г. За тази цел му е бил
издаден следният документ:

Мандат
РСФР
НКЗ
Главно Военносанитарно

управление
№711. Май, 11, 1922 г.

Дава се настоящия мандат на
представителя на политическа-
та инспекция при Главното во-
енносанитарно управление, по-
мощника на военния комисар на
Петроградското другаря Анто-
нов, Михаил Антонович в удо-
стоверение на това, че той се
командирова от Политическата

инспекция на Главното санитар-
но управление да обследва сани-
тарното управление и военно-
санитарните учреждения в Си-
бир в политическо, санитарно и
административно-стопанско от-
ношение, а също и строевите
части в санитарно отношение.

На другаря Антонов се дава
право да разследва през време
на пътуването си санитарното
състояние на изолационно-про-
пусквателните пунктове, поме-
щенията на гарите, санитарни-
те влакове, изолационните ва-
гони и др.

На др. Антонов се дава пра-
во в случай, че разкрие пропу-
ски, неносещи характер на
престъпления, да ги отстранява
със свои собствени декрети,
заповеди и нареждания.

На всички военни команди-
ри и началници на санитарни
части и управления в Сибир,
както и на санитарните влакове,
се вменява в длъжност да оказ-
ват на другаря Антонов пълно
съдействие при изпълнение на
неговите задължения, да отгова-
рят на всички негови въпроси и
да му дават на разположение
всички материали, каквито той
поиска както от общ, така и се-
кретен характер, а също така да
му дават възможност да се полз-
ва от технически средства, от
местните канцеларски сътруд-
ници и от квартира...

Всички граждански, военни
и железопътни учреждения и
организации да оказват на дру-
гаря Антонов всякакво съдей-
ствие в изпълненията на възло-
жените му задачи.

Мандатът е действителен до
30 юли 1922 г.

Заместник на народния ко-
мисар по здравеопазването и
началник на Главното военно-
санитарно управление:

(не се чете)

...След тази служба Антонов
се прощава с военносанитарно-
то ведомство и по-нататък за-
ема чисто военни и военно-по-
литически длъжности...

Михаил Антонов в кабинета си
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Представете си за миг
филма “Иван Василевич
сменя професията си”. И с
машината на времето пре-
местете годините. Влезте в
недалечното начало на про-
мените и демокрацията.
Избере си любими герои -
журналисти, социолози,
политолози, управници, и
ги поставете в днешните
условия и ситуации. И
няма да повярвате, но ще
се окаже, че почти нищо
не се е променило. От мал-
ките екрани изскачат по-
знати до болка лица, мен-
тори и съдници за време-
то, в което живеете, и ис-
кате да продължавате с тях
промяната.

Трябва отново да слу-
шате и да вярвате на агент
Николай и Гого Дантела-
та, на Георги Харизанов,
на Росен Плевнелиев,
Юлий Москов. Машината
на времето ви връща Та-
тяна Дончева и Мая Ма-
нолова, Мария Капон и
Иван Костов, а Рамадан
Аталай след осем мандата
в парламента върви към
десетия... От екрана не е
слизал Андрей Райчев...
Тук е Йордан Цонев. От
нафталина изплува Юнал
Лютфи. А Бойко Борисов
не е преставал да се снима
в джипката. И да държи
първосигнални речи за
хаоса, за реда в хаоса и да
ви внушава, че е по-силен
от хаоса. Как не!? То е
видно и с просто око. С
по-просто от неговото...

С машината на времето

Лозан ТАКЕВ

Празниците ни нямат аналог в света, делниците ни - също...

Затова пък го избираме и
целокупеният народ го
слага отново начело в про-
гнозите и за 47-ото На-
родно събрание...

Машината на времето
връща Атанас Атанасов,
генерала, връща Жан Ви-
денов, Александър Томов,
Евгений Михайлов, Асен
Агов. Появява се куку-
вецът Радо Чолаков. Виж-
даме и ректора на ректо-
рите, когото студентите от
Софийския университет не
разпознават, но ще си
спомним как с Емил Кош-
луков основава новата пар-
тия “Новото време”... Ма-
шината на времето ще ви
помогне да видите пак
Стефан Цанев, а Нидал Ал-

гафари е новото лице на
демокрацията и пиара на
властта... Христо Иванов
пише новата си автобио-
графия на протестър и като
бивш министър на пра-
восъдието, като наследник
на комунистическите идеи
на родителите си... Даже
Йоло Денев е налице!

Да продължаваме ли?
Машината на времето е
безпощадна.

И как да продължи про-

мяната? Тези дни всичките
са дни за размисъл. Наис-
тина, замисляли ли сте се?
Като живеем в хаос, като
слагаме ред в хаоса или
като сме по-силни от хао-
са, който сами сме създа-
ли? И каква промяна ще е
с Цветан Цветанов при-
мерно, като се движим
нагоре-надолу с асансьора
му? Да продължим промя-
ната с Бойко Борисов?
Или с Любен Дилов-син?

Промяна с Мая и Татяна?
Да, ама не! - ще извика от
отвъдното Петко Бочаров.
Промяна с Волен Сиде-
ров? И още три десетиле-
тия да сме все в безсмисле-
на атака... Промяна с Иван
Гешев и с Александър
Йорданов, с Десислава
Атанасова, с Тома Биков?
Или с Херо Мустафа най-
вероятно!

Може ли да има про-
мяна с ренегати, с плагиа-

ти и с попълнени почти
почтени декларации с не-
вярно съдържание? А не
е ли по-добре мадам Моа-
се да ни заведе колектив-
но на баня, за да
продължим промяната,
като започнем с банята!?

Прочетох в интернет
обръщението на Бойко
Борисов за Деня на буди-
телите. Прозвуча ми поч-
ти ето така: “Български
просветители, книжовни-
ци и възрожденци, знаете,
че аз съм прост и вие сте
прости и затова, изправе-
ни пред тежки изпитания,
да се обединим... И не за-
бравяйте, че ваксините са
от мое време и са с из-
текъл срок на годност, за
разлика от нас!”.

Около тоя Ден на бу-
дителите пак се похвалих-
ме, че той няма аналог по
света. А нима имат аналог
в света останалите ни
празници - 3 март, 24 май,
2 юни, 6 септември, 22
септември? А сетне и 10
ноември - денят на нача-
лото на промените! Всич-
ки празници у нас нямат
аналог по света.

И делниците ни -
също...

Антонов живее известно вре-
ме в Курск. Но и сега той не се
ограничава само с изпълнение на
преките си военни задължения...

След това в службата и во-
енната кариера на Михаил Ан-
тонов настъпва голяма промяна
и бързо напредване.

В началото на август 1925 г.
в гр. Козлов, сега Мичуринск,
станало голямо събрание на ко-
мандирите и комисарите от
Московския военен окръг, на
което присъствал и командващи-
ят военните сили на окръга Кли-
мент Ефремович Ворошилов.
На това събрание Антонов из-
несъл специален доклад по ор-
ганизирането, дисциплината и
задачите на Червената армия,
който доклад много харесал на
присъстващия Ворошилов. Той
повикал Антонов при себе си,
дълго разговарял с него и на-
края му съобщил, че го взема на
работа в своя щаб с чувствител-
но служебно повишение...

В това бурно революционно
време висшите партийни органи
предприемали от време на време
щателни проверки на всички до-
верени лица и секретари, които
служат при народните комисари
или при отделните членове на
Политбюро на партията. Такова
писмо през 1929 г. било изпра-
тено и до Ворошилов...

На това писмо К.Е. Вороши-
лов отговаря с писмо от 3 юли
1929 г. по пунктове:

“...Антонов, Михаил Анто-
нович, по народност българин,
син на шивач, член ВКП (б) от
1918 г., в армията служи от
1918 г., политработник по ли-
нията на гражданската пар-

тийна организация, бил е и
член на бюрото на Градския
комитет на ВКП (б) през две
сесии и същевременно член на
Губернската контролна коми-
сия (гр. Курск), секретар и
партийния колектив при РВС.
Другарят Антонов заслужава
пълно доверие и като парти-
ец, и като добросъвестен не-
уморим работник.

К. Ворошилов

...След деветгодишна не-
прекъсната, предана и добросъ-
вестна служба при народния
комисар на отбраната К.Е. Во-
рошилов по собствено желаниe
минава на друга служба - поли-
тически комисар на Военната
академия за механизиране и
моторизиране на РККА...

На тази нова длъжност...
Антонов останал повече от осем
години, включително до август
1943 г. Със своята неуморна
дейност той допринесъл много
за бързото и успешно мотори-
зиране на Червената армия...

В разгара на Отечествената
война Антонов бива назначен за
заместник-началник на щаба на
Главното автомобилно управле-
ние на Червената армия, на коя-
то длъжност той се проявява ка-
то компетентен познавач на ра-
ботата и като енергичен ръково-
дител на непрекъснатото редов-
но снабдяване на Червената ар-
мия... На тази длъжност Антонов
изкарал цялата световна война...

От основаването на Черве-
ната армия... най- големите ко-
мандири се отличавали по броя
на ромбовете, които носели при-
шити върху яките на куртките
си. Най-големите командири и
комисари носели три ромба, ко-

ето се равнявало на чин гене-
рал. С такива три ромба, т.е. с
чин генерал, бил удостоен Ан-
тонов още дълго преди начало-
то на Отечествената война. Но
през време на Отечествената
война съветското правителство
решило да въведе нови офицер-
ски звания и отличия за команд-
ващи в Червената армия. За тази
цел била създадена специална
комисия под председателството
на генерал А.С. Шчербаков...
Тази комисия оставила Антонов
в чин полковник, въпреки, че
доста време преди това, той бил
удостоен с три ромба, т.е. с ге-
нералски чин...

След войната светското пра-
вителство пристъпва към демо-
билизация на многомилионната
армия... След известно време
благодарение главно на
застъпничеството на Вороши-
лов той заема голямата граждан-
ска длъжност заместник на за-
веждащия Секретариата на Ми-
нистерския съвет.

Управлението на Минис-
терския съвет на СССР, пар-
тийният комитет и местният
комитет с дълбока скръб съоб-
щават за смъртта на заместник-
завеждащия Секретариата

Михаил Антонович Антонов
Последвала на 24 септември

1948 г. и изказват съболезнова-
ние на семейството на покойния.

Изнасянето на тялото на
покойния за погребение в гро-
бищата на Новодевическия ма-
настир ще стане на 26 септем-
ври в 1 часа на обед от здани-
ето на клуба на управлението
на Министерския съвет на
СССР - “Берсеневска набереж-
на” дом 2

До Анастасия Степанова
Усанова - Антонова

и Цветана Михайлова Анто-
нова

Печалната вест за прежде-
временната смърт на вашия мъж
и баща Антонов, Михаил Анто-
нович причинява чувство на

дълбока скръб.
Всички, които познаваха от

близо Михаил Антонович, зави-
наги ще запазят за него спомен
като за забележителен другар,
честен и предан на родината
работник.

С цялата си душа споделям
вашата голяма скръб.

К. Ворошилов

Съвет на министрите на
СССР

Постановление №3706
4 октомври, Москва, Кремъл
За осигуряване семейството

на починалия заместник на за-
веждащия Секретариата на Ми-
нистерския съвет на СССР Ан-
тонов, Михаил Сергеевич

Министерският съвет по-
становява:

1. На жената на починалия
Антонов, Михаил Антонович
Усанова - Антонова, Анастасия
Степанова да се даде еднократ-
на помощ в размер на 10 000
рубли.

2. На жената на Антонов,
М.А. - Усанова - Антонова, А.С.
да се даде лична пенсия 1000
рубли месечно пожизнено.

3. Да се запази за жената на
Антонов М.А. правото на меди-
цинско обслужване в поликли-
никата на лечебно-санитарното
управление в Кремъл.

4. За семейството на Анто-
нов, М.А. да се запази заемана-
та досега квартира в Москва на
ул. “Ленинградско шосе” дом 62,
кв. 103.

5. Погребението на почина-
лия Антонов М.А. да се извърши
за сметка на държавата.

Управляващ делата на Ми-
нистерския съвет

Я. Чаадаев

Антонов (правият отзад) с маршал Ворошилов,
Хмелницки и Лугоновски
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 Г-н Дончев, за трети път сте
водач на листата на БСП в Габ-
рово и все тази година. Какво е
новото в кампанията ви?

- Новото, за съжаление, е, че
държавата ни се намира в още по-
тежка ситуация. Социалната, ико-
номическата, здравната и политиче-
ската кризи са в пъти по-сериозни.
За нас единственият приоритет са
хората, техните проблеми и реше-
нията, които трябва да търсим и на-
мираме. Вървейки сред хората, виж-
дам, че на първо място те самите
поставят като проблем доходите си
и нарастващите цени на храните и
електроенергията. И тук те са пра-
ви, но не трябва да забравяме, че
животът и здравето на нацията ка-
тегорично трябва да поставяме на
първо място. БСП отново тръгва и
в тези избори уверена в своите
възможности, които се изразяват в
знанието, опита и експертния й
потенциал.

 Като четирикратен рали
шампион на България вярвате ли,
че третото ви участие в Народ-
ното събрание ще бъде по-успеш-
но (предвид кратките предходни
парламенти тази година)?

- БСП има отговор на кризите,
предлагайки план за първите 100
дни на управление. В него говорим
за изключително бързо нарастващи
цени на електроенергията и на ос-
новните продукти. Предлагаме на-
маляване на ДДС на енергоносите-
лите и на основни храни от 20 на

9%. Енергиен фонд, който да се
пълни от свръхпечалбата на търгов-
ците и производителите, и да бъде в
помощ на семействата и бизнеса.
Предстои ни приемането на Бюд-
жет 2022, за което има много малко
време. Затова трябва да се подходи
отговорно. Призоваваме другите
партии също да излязат с конкретни
предложения и решения за тези
проблеми.

 Какво успяхте и какво не ус-
пяхте да свършите в предходните
два парламента?

- 45-ият и 46-ият парламент ни
показаха едно безотговорно пове-
дение, което задълбочи политичес-
ката нестабилност. Това трябва да
се промени. Нашата основна цел бе
да постигнем логична комуникация
по политики с останалите партии,
но, за съжаление, не получихме
същата ответна реакция.

Вследствие на цялото това без-
действие се намираме на прага на
много сериозна икономическа и со-
циална криза; криза на доходите на
хората; криза, свързана с невъзмож-
ността човек да си купи храна, да
си плати тока или още повече - да
отглежда нормално децата си.

Крайно необходимо е в така
създалата се ситуация да се реагира
незабавно, само и единствено с ра-
ботещ парламент и легитимно из-
брано правителство. Ние от БСП
призоваваме за разум, спокойствие,
диалогичност и добре обмислени
действия и решения.

 Постигнали сте значими ус-
пехи в индивидуален спорт като
автомобилизма, но и там екипът
е от изключително значение. Ин-
дивидуален или отборен състеза-

тел сте в политиката?
- БСП е отбор и при това без-

компромисен. Радвам се да го кажа,
че сме като един доста силно стис-
нат юмрук. Знаем докъде можем да
стигнем с ангажиментите си пред
избирателите, това е и причината
да работим в постоянен синхрон
помежду си. Увереността ни идва
от опита, който притежава цялата
парламентарна група. Истина е, че
съм един от новите лица в отбора,
но нито за миг не съм оставал без
съвет от колегите. Стратегията, ко-
ято сме предприели, не е трудна и
можем да я видим изписана на На-
родното събрание, а именно: “Съе-
динението прави силата!”. Спортът
по никакъв начин не се различава -
дух, мотивация, сплотеност в отбо-
ра и трудолюбие. В политиката
трябва да добавим само още една
единствена дума и тя е “отговор-
ност” към гражданите.

 Представете с по няколко
думи кандидатите от изборната
листа на БСП в Габрово.

- Листата ни в Габрово се състои
предимно от местни хора, както и
от областта. Не съм габровец, нито
севлиевец, нито тревненец, нито
дряновец, но успях да се доближа до
житието и битието на тези хора за
последните месеци. Разбира се, от
отдавна имам много приятелства тук.
Това, което ми направи силно впе-
чатление, е, че ме приеха изключи-
телно добре, радушно и с топлина.

Листата ни в Габрово е от хора,
професионалисти във всеки от сво-
ите браншове, хора, готови безре-
зервно да помагат за каузата ни -
освен България и националните ни
приоритети, и този регион да може

да се развива.
 Габрово е в центъра на Бълга-

рия, а какво място според вас за-
емат областта и регионът в раз-
витието на страната?

- Габрово в миналото е бил
център на индустрията в България,
но за най-голямо съжаление това
вече не е така. Аз съм човек, който
не се обръща назад, а гледа само
напред. В област Габрово имаме
изключителен екип, който е готов
да застане зад всяка добра кауза за
просперитета на родното си място.
Успях да се докосна до бита на хо-
рата от региона, да заживея с тях, с
техните трудности, неволи, а също
и с тяхната надежда. Жителите на
област Габрово са горди, достойни
и трудолюбиви хора. За мен е ис-
тинска чест, че ме приеха и станах
част от техния екип. Това, което
сме си поставили като цел, е да
положим максимални усилия в по-
сока на възраждане на индустрията
в областта. Колкото и да звучи като
химера, вярвам, че можем да поло-
жим заедно добри основи за бъде-
щите поколения. Област Габрово
разполага с уникална инфраструк-
тура и възможности за туризъм и
именно това ще е посоката, по ко-
ято ще вървим.

 Проблемите на региона са
сходни с тези на други области
след десетилетното властване на
ГЕРБ. Предвиждате ли да рабо-
тите съвместно с колегите ви от
съседните региони и в кои насоки?

- Категорично, да! Общонацио-
налният ни проблем се нарича де-
мографски срив или така наречено-
то обезлюдяване, което прави зада-
чата по рестартиране на икономи-
ческата система в България изклю-
чително трудна. Област Габрово по
никакъв начин не се различава, като
тук дори цифрите са стряскащи.
Взаимодействието между области-
те, от гледна точка на човешкия
ресурс, може да се окаже един от
ключовите фактори за бъдещи инве-
стиции. Аз лично съм човек, който
предпочита инвестициите да са ме-
стни или поне национални, но също
така съм наясно, че българските
компании много трудно могат да
излязат на международната сцена,
което е и основна пречка в създава-
нето на национални стартъпи (нови
компании).

 Какво трябва да изберат
българите на предстоящите пар-
ламентарни избори?

- Вярвам, че на България й тряб-
ва социална политика. Лявата идея
не е просто лист хартия с някакви
предложения, човек трябва да има
лявата идея в сърцето си. Смятам,
че сме на прав път, защото и в най-
трудните моменти намираме верни-
те решения и предложения. Това е
доказано - БСП зададе тона през
последните пет години. БСП
изпълни със съдържание и в момен-
та цялата политическа сцена и виж-
дате, че всеки от нашите опоненти
на терен е стъпил на темите за ав-
томагистрали, монтажи, за ин хаус
поръчките, за язовирите и язовир-
ните стени, за корупцията, здравео-
пазването и икономиката.

Ще вървим към възраждане на индустрията в Габровско
и на доходите на хората, категоричен е водачът
на листата на „БСП за България” в 7 МИР - Габрово

КРУМ ДОНЧЕВ е роден на 6 септем-

ври 1978 г. в София. Като автомоби-

лен състезател е четири пъти рали

шампион на България. Прекратява

активната си спортна кариера в

началото на 2015 г. Над 20 години

работи в транспортно-логистичния

сектор. Владее английски, италиански

и сръбски език. Външен консултант

е в 43-тото Народно събрание към

парламентарната Комисия по транс-

порт и далекосъобщения. Експерт е в

съветите по икономика, транспорт и

спорт на БСП. Работи активно по

платформата “Визия за България”.

Член е на клуб “Партньори”

към БСП “Оборище”. Народен

представител в 45-ото

и 46-ото НС.

Интервю на Владимир НИКОЛОВ

КРУМ ДОНЧЕВ:

БСП е един
силен отбор
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НАКРАТКО

Симфоничният оркестър на БНР
продължава да радва почитателите си
със своите ярки програми-бестселъри
и да запознава публиката с безспорни
млади звезди. Вечерта на 5 ноември няма
да е изключение - в есенния софийски
концертен живот се втурва свеж полъх
от Новия свят. В програмата са попу-
лярният Джордж Гершуин, изтънчени-
ят Дариус Мийо и изгарящият Артуро
Маркес - един от най-известните съвре-
менни мексикански композитори. Не-
говата разкошна музикална фреска “Ле-
генда за Милиано” ще прозвучи в
изпълнението на Радиосимфониците за
първи път в България, научи ДУМА от
БНР. Всички зрители е необходимо да
имат “зелен сертификат”.

Откритие за публиката ще бъде
кинематографичната фантазия “Бикът
на покрива” със завладяваща атмосфе-
ра на бразилския карнавал. Френски-
ят композитор Дариус Мийо написва

Георги Борисов
получи „Перото”
за цялостен принос

“От всички награди, които ми е

поднасяла съдбата, а те не са чак

толкова много, тази е най-неочак-

ваната за мен. Първо, защото ид-

ват съдбоносни за нацията дни и

второ, защото, когато става дума

за физическо оцеляване на никого не

му е до награди, особено в така

наречената духовна област, която в

съзнанието на все повече наши

съграждани се свързва предимно с

масовата култура. Не знам на кого

му е дошло наум да се сети за мен,

но му благодаря. Човек винаги има

нужда от добра дума за стореното,

от едно кратичко “браво”, което

някой ден може да осмисли целия му

живот.” С тези думи поетът, есе-

ист, публицист, издател и главен

редактор на сп. “Факел” Георги

Борисов прие наградата за цялостен

принос за 2021 г. на Националния

център за книгата и Литературния

клуб “Перото”. Тя му бе връчена от

министъра на културата проф. Ве-

лислав Минеков. Журито отреди и

една извънредна награда в жест на

преклонение към делото и живота

на Марин Бодаков. Отличието в

категория “Детска литература”

отиде при Зорница Христова и кни-

гата “Нарисува за децата Вадим

Лазаркевич: Биография”. За поезия

бе отличен Виктор Самуилов за “Ао-

рист”. За преводите на италиански

на “Времеубежище” от Георги Гос-

подинов и “Избрани стихотворения”

от Любомир Левчев приза в катего-

рия “Превод” получи Джузепе дел

Агата. Елена Алексиева е лауреат на

наградата за проза с романа “Прекъ-

сването на Самсара”. “Отвор” на

Румен Павлов стана победител в

категорията “Дебют”. Автор на

статуетките е проф. Емил Попов.

СНИМКА НДК

Голямата награда на
конкурса „Усин Керим”
спечели Антон Баев

Голямата награда на VI Нацио-

нален конкурс за поезия “Усин Ке-

рим” се присъжда на Антон Баев за

книгата “Меланхолии”, съобщи БТА,

цитирайки община Чепеларе. Краси-

мира Макавеева спечели приза на

публиката, който бе излъчен чрез

онлайн гласуване. Наградата на

името на Усин Керим е определена

от жури с председателка Маргари-

та Петкова. Шестото издание на

националния конкурс се проведе при

сериозен интерес от пишещи поезия.

Предварителната селекция номини-

ра за участие 10 книги, избрани

измежду 63 издания на 43-ма авто-

ри. Церемонията за награждаване-

то бе отменена поради усложнена-

та епидемична обстановка, а оцен-

ката на публиката бе отчетена чрез

подкрепа в социалните мрежи.

Мирослав Петков и маестро Марк Кадин

СНИМКИ БНР

Свеж полъх от Новия свят
Радиосимфониците и
маестро Марк Кадин
представят
зашеметяваща
програма
с участието на
солиста на Кралския
Концертгебау
оркестър
Мирослав Петков

тази творба за един от бъдещите фил-
ми на Чарли Чаплин. В основата й са
заложени бразилските танци и порту-
галското фадо. Мийо е очарован от
Бразилия, където прекарва няколко
години, работейки във френското по-
солство. Благодарение на него Париж
узнава за самба, а европейската музи-
ка се обогатява с нови ритми.

В концерта в зала “България” под
диригентството на Марк Кадин ще
прозвучат два шедьовъра на Джордж
Гершуин. “Кубинската увертюра” е
калейдоскоп от музикални впечатле-
ния на слънчевата и темпераментна
Хавана, където Гершуин пътува на
почивка през 1932 г. “Рапсодия в си-
ньо” е най-известната му творба,

създадена почти случайно и в екст-
ремно кратък срок. Тя предизвиква
сензация в музикалните кръгове. След
премиерата й нейният 25-годишен
автор се събужда знаменит. Днес тя
се изпълнява с еднакъв успех и от
класически, и от джазови музиканти.

“Рапсодия в синьо” ще бъде
изпълнена в петък в транскрипция за
тромпет и оркестър. Солист ще е бле-
стящият Мирослав Петков, първи
тромпет на Кралския Концертгебау
оркестър в Амстердам, лауреат на
редица международни конкурси. Той
успешно съчетава интернационална
солистична кариера и преподавател-
ска дейност като професор по тром-
пет в Conservatorium van Amsterdam.

Какво разказват рибите в новата изложба
на Пламен Легкоступ в галерия „Възраждане”

Изложба живопис “При-
казен свят” на проф. Пла-
мен Легкоступ се открива на
4 ноември от 18 ч. в галерия
“Възраждане” в Пловдив.
Творбите ще може да се
разгледат на живо в салона

“Мост за двама”

на галерията, също така на
сайта и на фейсбук страни-
цата й до 22 ноември, научи
ДУМА от галеристката
Краси Алексиева.

“Заглавието на експози-
цията “Приказен свят” не е

подбрано случайно. При-
емам рисуването за игра, в
която създавам приказки от
действия и изображения, а
изкуството ме учи да пре-
одолявам трудностите с
шега, разказва проф. Легко-
ступ. ...По-скоро се наслаж-
давам на измислянето на
идеята, на самия творчески
акт, на създаването на кар-
тината, на отзвука, който тя
има впоследствие, защото
приказката е безкрайна, а
както пее Едит Пиаф, “La
fete continuit” - “празникът
продължава”! След 1999,
2004, 2009 г., сега през
2021-ва отново съм гост на
галерия “Възраждане”.

В изложбата са включе-
ни творби, сътворени пре-

“Приказен град”

димно през 2020 и 2021 г.
Само една е създадена през
2019 г. Ще бъдат показани
25 картини с размери от
100/70 до 12/9 см., изпълне-
ни с акрилни бои върху
платно. Представени са три
цикъла на творческите ми
търсения, като основен
цикъл са рибите. Те разказ-
ват много, въпреки че са
мълчаливи. Говорят уж за
историята, а пречупват чо-
вешките взаимоотношения
през погледа на съвремен-
ника. Всяка една риба е и
притча, заплувала нанякъде,
носи нещо на гърба си, сре-
ща друга риба. Друг цикъл
са “Античните съдове”, а
трети - “Средновековните
градове”, допълва авторът.

“Джаз”
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ТЕЛЕЦ

Без да се интересувате
особено от оценките на
другите, ще работите,
следвайки намеренията
си.

ОВЕН

Пътуванията ще  са
свързани с повече нер-
ви. Следвайте програ-
мата и ще подобрите
очакванията си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Новини, свързани с ра-
ботата ви, ще напра-
вят деня  ви  по-за -
бързан. Пътуванията са
актуални.

22 май - 21 юни

РАК

Търпеливо и с  такт
насочвайте развитието
на събитията в жела-
ната посока, за да ус-
пеете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С опит и рутина ще
решавате и отхвърля-
те задачите, без да се
водите от суетата на
хората.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Срещите ще са ви по-
лезни с информация и
нови идеи за бизнеса и
пътуванията ви. Очак-
ват ви изненади.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Без воля и упорство
няма да дойде нищо
наготово. От сутрин-
та ще запретнете ръка-
ви.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Приветливото ви пове-
дение ще привлича към
вас хора с подобна енер-
гия и ще ви бъде доста
лесно.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Животът и  всичко ,
свързано  с  бизнеса ,
трябва да следвате,
ако искате да бъдете
по-актуални.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Лесно ще се справите с
многото си задължения
и възникващите пробле-
ми. Не бъдете емоцио-
нални.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

В делови  план  ще
пристъпите към изпъл-
нение на значим проект.
Привлечете хора,  на
които вярвате.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще има промени  на
работното място,
свързани със смяна на
екип или нови отговор-
ности.

ХОРОСКОП
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Над източните райони и в западната част на Дунавската

равнина преди обяд ще има по-значителна ниска облачност

или мъгла, а в останалата част от страната ще бъде предим-

но слънчево. С до умерен юг-югозападен вятър ще се затопля и

максималните температури ще се повишават, но ще са по-

ниски в районите със задържаща се по-дълго мъгла или ниска

облачност

НИМХ/БТА

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 À˛·ËÏˆËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ë  ̌ Ú‚

¯ÓÛ
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÒÂ-

ÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıË  ̌ /

Ô/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.22
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.42

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.34

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.78

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.34

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.10

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.13 (ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ)

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

05.10 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰‡ œ‡ıÏÛÚÓ‚‡.

¡ÂÁ ÌËÚÓ Â‰Ì‡ Ù‡Î¯Ë‚‡

ÌÓÚ‡

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.15 «‡ ƒÂÌˇ Ì‡ Ì‡Ó‰ÌÓÚÓ

Â‰ËÌÒÚ‚Ó. ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ ì«ÂÏˇî

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì«ÂÏˇî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

13.35 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ «‡ˆÂÔËÌ.

ì¬Â˜Â ÌÂ ÏÂ Â ÒÚ‡ı...î

14.35 “ÓÁË Ò‚ˇÚ ÌÂ Â ËÁÏËÒ-

ÎÂÌ ÓÚ Ì‡Ò

16.40 ìÀÂ‰ÂÌ‡ ÂÔÓı‡î - ÙË„Û-

ÌÓ Ô˙Á‡ÎˇÌÂ Ì‡ ËÁ‚Â-

ÒÚÌË ÎË˜ÌÓÒÚË

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30  ÎÛ· Ì‡ ‚ÂÒÂÎËÚÂ Ë

Ì‡ıÓ‰˜Ë‚ËÚÂ - Á‡·‡‚ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.40 ìÃ‡Ú‡ ’‡Ëî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.25 ì—‡ÏÓ ÚË ÒË ÏËî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

02.05 ìÃ˙Ú˙‚ ÒÂÁÓÌî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

04.45 ì«‡ ‰‚‡ Á‡ÂÍ‡î - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.25 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.35 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.30 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
03.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО



Европа е вторият най-малък континент с площ около

10 180 000 кв. километра или 2% от площта на Земята.

Най-голямото езеро в Европа се нарича Ладога. Намира се

близо до Санкт Петербург и площта му е 18 130 кв. км.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
4 НОЕМВРИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ƒ»ÀflÕ¿ √–Œ«ƒ¿ÕŒ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
œÓÙ. ƒ»Ã»“⁄– …ŒÕ◊≈¬,
ÂÍÒÔÂÚ ÔÓ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡
ÒË„ÛÌÓÒÚ
≈¬√≈Õ»fl –¿ƒ¿ÕŒ¬¿,
Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡ ÂÍÓ‰¸ÓÍ‡
Ë ÓÎËÏÔËÈÒÍ‡ ÏÂ‰‡ÎËÒÚÍ‡
ÔÓ ¯ÓÚÚÂÍ, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ÏÎ‡‰ÂÊÚ‡
Ë ÒÔÓÚ‡
Ã¿ƒÀ≈Õ ¿À√¿‘¿–»,
ÔÒËıÓÚÂ‡ÔÂ‚Ú
œÓÙ. ‰- –¿ƒ ¿ ¿–√»–Œ¬¿,
‚ËÛÒÓÎÓ„
ƒ- –”ƒ≈Õ Œ …Œ–ƒ¿ÕŒ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡◊  –ÛÒÂ
’–»—“Œ …Œ¬Œ¬,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

¬ ıÎ‡‰ËÎÌËÍ‡ ‚ ÓÙËÒ‡ ËÏ‡¯Â ÓÒÚ‡-
‚ÂÌ‡ ÍËÙÎ‡ Ò ·ÂÎÂÊÍ‡: ìÕÂ ÏÂ ˇÊ!î
—Â„‡ Ú‡Ï ÒÚÓË Ô‡ÁÌ‡ ˜ËÌËˇ Ò
‰Û„‡ ·ÂÎÂÊÍ‡: ìÃÂÌ ÍËÙÎË ÌÂ ÏÓ-
„‡Ú ‰‡ ÏÂ ÍÓÏ‡Ì‰‚‡Ú!î

Ново мобилно приложение представя
най-ярките звезди на българския песенен
и танцов фолклор. Създателите на апли-
кацията от Koncerti.bg смятат, че Folklore
in the pocket (“Фолклор в джоба”) е ал-
тернатива на познатите форми за про-
веждане на концерти и образователни ра-
ботилници, а също така ще се превърне в
съвременен посланик и преносител на
мъдростта на българските обичаи.

Представянето на мобилното прило-
жение ще се състои тази неделя, в Наци-
оналния студентски дом, с фолклорна
програма, работилници за малки и голе-

Повечето хора не лъжат, или ако го
правят, то едва веднъж или два пъти
дневно, твърдят изследователи от уни-
верситета на Алабама в Бърмингам. За-
коравелите лъжци са много малко, увери
ръководителят на проучването Тимъти
Ливайн. Само около 1% от анкетираните
казват над 15 лъжи всеки ден.

Повечето предишни изследвания се
спират на конкретен момент във време-
то, докато екипът на Ливайн проследява
какво говорят 630 участници в продълже-
ние на три месеца. Оказа се, че наблюда-
ваните хора общо са изрекли 116 336
неистини. Три четвърти от доброволци-
те били постоянно честни. Близо 6%
изричали повече от 6 лъжи дневно. Имен-
но на тях се пада основният процент
неистини в изследването.

Онлайн архив, посветен на
Експерименталния сатиричен
вариететен театър в Габрово, е
достъпен за всички ценители
напълно безплатно. Емблема-
тичната институция е същест-
вувала в периода 1985-1999 г.
под един покрив с музея “Дом
на хумора и сатирата”. Габров-
ци с умиление си спомнят за
уютните вечери, прекарани в
характерната барова атмосфера
сред талантливи актьори, бляс-
кави костюми, танци и музика.

Уебсайтът на “Ах, това Ва-
риете” дава възможност на пуб-
ликата да проследи подробно
историята на театъра, да полу-
чи информация за всяка играна
пиеса и да се срещне отново с
главните герои в тази както кра-
сива, така и малко тъжна при-
казка. Много от тези герои - в
наши дни вече утвърдени актьо-
ри, режисьори, хореографи и
музиканти - са започнали кари-
ерата си именно във Вариетето,
както галено наричат театъра га-

Доброволци ще обучават
възрастни хора на дигитални
умения, съобщи Радио София.
В ефира на медията Василена
Върбанова от дружество “Зна-
ние” обясни: “Целта е с наше
съдействие младите хора в дис-
кусии и с лекции да разясняват

разликата в различни елементи,
по които възрастните хора да
различават фалшивите информа-
ции от достоверните.” Обуче-
нието ще се състои от 10 до
14 ноември в сградата на Нацио-
налния студентски дом в София.

Хората лъжат
два пъти дневно

„Ах, това Вариете”
е с безплатен достъп
Онлайн архивът е създаден под формата на лесен за навигация уебсайт

бровци.
Сред художествените му

ръководители са именити лич-
ности като Николай Николаев,
Вили Цанков, Сотир Майнолов-
ски и Николай Георгиев, а ак-
тьорския си прощъпулник на фа-
мозната въртяща се сцена са
направили Деница Шопова,
Николай Кипчев, Нона Йотова,
Къци Вапцаров, Пепа Попзла-
тева, Тео Елмазов. От по-младо-
то поколение артисти, играли
във Вариетето, са Орлин Пав-
лов, Йоана Захариева и Стефан
А. Щерев, а на гастрол са идва-
ли звезди като Никола Анаста-
сов, Камелия Тодорова, Стефан
Мавродиев и много други.

Онлайн архивът е създаден
под формата на достъпен и ле-
сен за навигация уебсайт. В раз-
дел “Хронология” са набелязани
ключови моменти от историята
на театъра. В категорията “Пие-
си” се намират всички играни
представления и там може да се
гледат автентични техни видео-

записи. Раздел “Лица” среща с
хората, работили в театъра, и
съдържа снимки, биографии,
спектакли и видео интервюта.

Архивни кадри разкриват историята
на емблематичния театър

Освен това в сайта са хроноло-
гично подредени отзиви от пре-
сата, както има и галерия от
снимки - пред и зад кулисите.

Обучават
възрастни хора
на дигитални
умения

Български фолклор влиза във всеки джоб
ми, първи срещи с апликацията и кон-
церт с най-любимите музиканти и тан-
цьори от българската сцена. Сред тях са
Ася Пинчева от “Космическите гласове
на България”, “Оратница” и “Тригайда”,
Деница Христова (“Филип Кутев”), Дия-
на Димитрова (“Мистериите на българ-
ските гласове”), Борислав Илиев, Стойо
Стоев (фолклорна формация “Багри”),
Петър Йорданов-Бъни (“Тъпани и гай-
ди”, “Оратница”) и Живко Василев (етно-
джаз формация Outhentic).

Проектът се организира с подкрепата
на Национален фонд “Култура”.

СНИМКА DIGITOL.EU

Млади доброволци ще
разкриват на желаещите
тайните на модерните
технологии

Целта на мобилното приложение
е да се превърне в алтернатива
на познатите форми
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ЧЕТВЪРТЪК
4 НОЕМВРИ

4

IV кръг
Група Е: Байерн -

Бенфика 5:2 1:0 Леван-
довски (26) 2:0 Гнабри (32) 2:1 Морато
(38) 3:1 Сане (49) 4:1 Левандовски (61)
4:2 Нуньес (74) 5:2 Левандовски (84);
Динамо К - Барселона 0:1 Фати (70). 1.
БАЙЕРН 12 т. 2. Барселона 6 3. Бенфи-
ка 4 4. Динамо 1. V кръг (23.11): Дина-
мо - Байерн и Барселона - Бенфика.

Група F: Аталанта - Манчестър
Юнайтед 2:2 1:0 Иличич (12) 1:1 Ронал-
до (45+1) 2:1 Сапата (58) 2:2 Роналдо
(90+1); Виляреал - Йънг Бойс 2:0 1:0
Капу (36) 2:0 Данжума (89); 1. Ман
Юнайтед 7 т. 2. Виляреал 7 3. Аталанта
5 4. Йънг Бойс 3. V кръг: Виляреал -
Ман Юнайтед и Йънг Бойс - Аталанта.

Група G: Волфсбург - РБ Залцбург
2:1 1:0 Баку (3) 1:1 Вьобер (30) 2:1
Нмеча (60); Севиля - Лил 1:2 1:0 Окам-
пос (15) 1:1 Давид (43-д) 1:2 Икон (51).
1. РБ Залцбург 7 т. 2. Лил 5 3. Волф-
сбург 5 4. Севиля 3. V кръг: Севиля -
Волфсбург и Лил - РБ Залцбург.

Група H: Малмьо - Челси 0:1 Зиеш
(56); Ювентус - Зенит 4:2 1:0 Дибала
(11) 1:1 Бонучи (26-авт) 2:1 Дибала (58-
д) 3:1 Киеза (74) 4:1 Мората (82) 4:2
Азмун (90+2). 1. ЮВЕНТУС 12 т. 2.
Челси 9 3. Зенит 3 4. Малмьо 0. V кръг:
Малмьо - Зенит и Челси - Ювентус.

Втора лига, XVI кръг
Ботев Пд-2 - Септември Сф 0:3;

Септември Сим - Добруджа 1:1; Янт-
ра - Литекс 2:2; Миньор - Марица 1:0;
Монтана - Нефтохимик 7:0; днес,
14.30: Марек - Лудогорец-2; Хебър -
Левски Лом; Етър - ЦСКА 1948-2;
Спортист - Струмска слава; 17.30: Со-
зопол - Спартак Вн.

Волейбол
НВЛ (мъже), III кръг
Марек Юнион-Ивкони - Левски Со-

фия 1:3 (-22, 20, -19, -21); Славия - Дея
спорт Бургас 1:3 (21, -23, -14, -12);
Монтана - Добруджа 07 3:0 (17, 17, 21);
Локо Пд - Раковски-1964 3:0 (16, 20,
23); Сливнишки герой - Дунав 0:3 (-18,
-18, -19);

РЕЗУЛТАТИ

ЦСКА излиза за първа победа в
групите на Лигата на конференциите.
“Червените” гостуват днес на Зоря Лу-
ганск в мач от IV кръг на Група С.
Досега тимът на Стойчо Младенов е
само с 1 т. и е на последното място.
Срещата на “Славутич Арена” в Запо-
рожие е от 19,45 часа и ще бъде излъ-
чена по БТВ Екшън.

“Настроението е боево, така тряб-
ва да бъде. Отиваме да спечелим точ-
ки, така ще бъде и в останалите мачо-
ве. Нашата цел е максимум точки.
Добро е състоянието на Георги Йо-
мов, няма нищо притеснително. Готов

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БТВ ЕКШЪН
19.45 Зоря - ЦСКА
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Брага - Лудогорец

е да изиграе мача”, каза на заминаване
за Украйна Младенов.

“Очаквам да изиграем 90 минути
така, както се представихме първите 45
тук (0:1). Това е моето желание. Напра-
вихме всичко възможно, за да възстано-
вим футболистите, и съм сигурен, че го
постигнахме. Изводите са, че тогава
отстъпихме в единоборствата. Дадохме
им инициативата. Това е разликата.

Загубата срещу Локо Пд (1:3) е
крайно неприятна. Трудно я преживях-
ме. Най-малко съм я очаквал. За съжа-
ление се получи, и то на “Българска
армия”, където имаме висока успевае-

мост. Имаме достатъчно състезатели.
С двама свежи хора трябваше да сто-
им по-добре. Това беше разковниче-
то”, каза още Младенов.

“След като играхме срещу всички по
един път, стигнах до извода, че не сме по-
слаби от нито един съперник. В първия
мач със Зоря през първото полувреме
играхме така, че в крайна сметка можеше
да победим. За съжаление, това е фут-
болът. Надявам се в следващите мачове
да сме по-силни. Трябва да сме много
умни и да знаем, че е нужно да се защи-
таваме добре, за да не допуснем голове”,
обяви голаджията Жорди Кайседо.

ЦСКА търси
първа европобеда
Настроението е боево, обяви Стойчо Младенов преди мача със Зоря

България остана без медал от Светов-
ното първенство по бокс. Последните
надежди бяха в натурализирания куби-
нец Хавиер Ибанес (57 кг), който обаче
отпадна злощастно на 1/4-финалите. На-
ционалът спечели два от трите рунда сре-
щу Самюел Кистоюри, но съдиите присъ-
диха победата на французина с 3:2 гласа
(28:29, 28:29, 29:28, 29:28, 29:28). Реше-
нието разгневи старши треньора на
българския тим Жоел Арате и той отказа
да говори след мача. Ръководителят на

България без медал от Световното по бокс

Роберт Левандовски вкарва във вратата на
Бенфика за победата на Байерн с 5:2 в
Мюнхен. Полякът записа хеттрик и два рекорда

Звездата на Байерн Мюнхен
Роберт Левандовски записа два
нови рекорда при победата над
Бенфика с 5:2 в Шампионската
лига. Полякът заби хеттрик във
вратата на португалците в юби-
лейния си 100-ен мач в турнира
на богатите и вече има 81 попа-
дения в надпреварата. Той стиг-
на до кота “80” по-бързо дори
от Лионел Меси и Кристиано
Роналдо. Меси имаше нужда от
102 мача, за да я достигне, а Ро-
налдо - от 116.

От началото на сезона напа-
дателят на Байерн вече се е раз-

Левандовски надмина Роналдо и Меси

националния отбор Валентин Поптолев
подаде контестация, но от нея нищо не
излезе. Ибанес, който бе последният
български участник на Световното, за-
почна колебливо мача, но го завърши с
явно предимство. Арбитрите край ринга
дадоха първия рунд в полза на Кистоюри
с 4:1 гласа, но във вторите три минути
по-агресивната игра на натурализирания
ни национал доведе до три резултата от
10:9 в негова полза.

В последния рунд Хавиер продължи

да доминира и вкара няколко много теж-
ки удара в торса на съперника, който
също показа качествен бокс. По-добрата
игра на Ибанес бе оценена от трима от
съдиите - тези от Киргизстан, Южна
Корея и Ирландия, но това се оказа не-
достатъчно за победа за национала ни. В
крайна сметка арбитрите от Киргизстан
и Южна Корея дадоха мача в полза на
Ибанес с 29:28, но тези от Ирландия,
Швеция и Гватемала присъдиха същия
резултат в полза на французина.

писвал 22 пъти в едва 16 изиг-
рани срещи. Осем от головете
му са в Шампионската лига, 12
- в Бундеслигата, и 2 - за Супер-
купата на Германия.

Той стана едва седмият иг-
рач, който записва 100 мача след
Тиери Анри, Златан Ибрахимо-
вич, Роналдо, Меси, Андреа
Пирло и Тони Кроос. Левандов-
ски обаче за първи път в кари-
ерата си пропусна дузпа в ШЛ.
Той бе точен при предишните
си 14 изпълнения от бялата точ-
ка, но срещу Бенфика не успя да
преодолее Одисеас Влаходимос.

Григор Димитров (№30 в
света) се класира за III кръг на
“Мастърс” 1000 турнира в Па-
риж. Топтенисистът ни обърна
шампиона от 2018 г. Карен Ха-
чанов (Рус, №31) с 4:6, 6:2, 6:0.
Българинът осъществи фантас-
тичен обрат, след като спечели
последните осем гейма. В нача-
лото на мача в “Акор Арена”
(известна като Дворец на спор-
та “Берси”) съперниците пече-
леха сервисите си убедително до
4:4. Тогава Гришо изостана с
15:40, успя да спечели три по-
редни топки и постигна предим-
ство, но след това загуби три
разигравания след непредизви-
кани грешки и се проби сам.

Гришо обърна Качанов

СНИМКА БГНЕС

Григор Димитров връща топката от бекхенд за обрата над Карен Хачанов в Париж

После Качанов уверено спечели
подаването си и затвори частта.
Във втората Димитров дръпна с
3:0, а малко по-късно бълга-
ринът постигна нов пробив, кой-
то този път бе с цената на сета.

В решаващата част Гришо пак
започна с ранен пробив и поведе
с 3:0. Изключително драматичен
бе четвъртият гейм, който
продължи 9 минути и приключи с
печеливш минаващ удар от бек-
хенд за Димитров. Това пречупи
руснака, който без много бой за-
губи и следващите два гейма.

За място на 1/4-финал 16-ият
поставен очаква Александър Зве-
рев (Гер, №4) или Душан Лайович
(Сър, №34), които играха снощи.


